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فرش قرمز بازار سرمایه پیش پای شرکت های کارآفرین؛

سال  ششم/ شماره صد و چهل وچهار/ سه شنبه 8  مهر ۱۳۹۹/ قیمت ۲۰۰۰ تومان 

هفته نامه

ضربان  اقتصاد شهر

  گزارش

هشداری که باید جدی گرفت!
این روزهــا انتشــار تصاویری از لاشــه ماهی ها 
و برخی دیگــر از آبزیانی که تا یــک هفته پیش 
در بســتر زاینده رود زندگــی می کردند و اکنون 
به علت بسته شــدن جریان آب این رودخانه به 
مرگ محکوم شــده اند در برخی از خبرگزاری ها 
و فضــای مجــازی بــا واکنــش کارشناســان 
محیط زیســت و افــکار عمومــی همــراه بود؛ 
تصاویری که با هر بار بســته شــدن جریان آب 
زاینده رود با آن روبه رو می شــویم و در چندسال 

گذشته بارها توجه دوستداران محیط زیست...
۰4

 گزارش

گامی برای رونق اقتصادشهر
صنعــت  معتقدنــد  اقتصــادی  کارشناســان 
نمایشــگاهی مولد ارزش افزوده اســت و اگرچه 
ایران با صنعت نمایشــگاهی کشــور های توسعه 
یافته فاصله زیــادی دارد، اما آمار های رســمی 
حکایت از مســیر رو به رشــد و توســعه صنعت 
نمایشــگاهی کشــور دارد و بــه طــور قطــع با 
همگرایی در حوزه صنعت نمایشــگاهی می توان 
به رونــق تولید و اقتصاد شــهر کمک کرد. بدون 
تردید، برپایی نمایشــگاه ها موجب رونق تولید و 

اشتغال می شود و ...
۰5

یکصد شرکت اصفهانی در راه فرابورس
طی سال های گذشته استقبال بخش خصوصی برای ورود به بازار سرمایه رو به افزایش رفته که به نوعی نشان از حرکت اقتصاد کشور به 
سمت شفاف سازی است. اگرچه در بازار سرمایه کشور معاملات بیشتر برپایه سهام شرکت  های بزرگ صنعتی صورت می گیرد و جای 
حضور شرکت  های کوچک و متوسط در بازار سرمایه خالی است، اما فرابورس ایران با راه اندازی بازار سرمایه شرکت های کوچک و متوسط 
)SME( امکان حضور شرکت های دانش بنیان را برای برخورداری از مزایای مالی فراهم کرده  است. به همین منظور پنجشنبه هفته 
گذشته طرح عرضه اولیه ۱۰۰ شرکت کارآفرین اصفهان در فرابورس با حضور معاون پذیرش و بازارپژوهی فرابورس ایران کلید خورد. 

گزارش

۰2
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فلامینگوها پس از سال ها بهار امسال در تالاب گاوخونی جوجه آوری داشتند و در مجموع 
۴۰۰ بال فلامینگو در عمق تالاب مشاهده شد. حسین اکبری، سرپرست معاونت پایش و 
نظارت اداره کل حفاظت محیط زیست اصفهان گفت: ۴۱ میلیون مترمکعب آب در سال 
آبی گذشته به تالاب گاوخونی رسید و این حجم آب که از سد رودشتین در چهار مرحله 
کوتاه و موقت رهاسازی شد، نزدیک به ۲۰ درصد تالاب را مرطوب کرد و لکه هایی به 

مساحت ۴۰۰ تا ۵۰۰ هکتار در عمق کم تالاب نیز آبگیری شد.

فرماندار شاهین شهر و میمه، گفت: امکانات و زیرساخت های شرکت هسا نظیر باند فرودگاه و 
سایر ظرفیت های شهرستان مانند خط مترو اصفهان- شاهین شهر، پتانسیل ها و توانمندی های 
چشمگیر شاهین شهر و میمه در احداث، بهره برداری و توسعه منطقه ویژه اقتصادی را آشکار 
می کند. اسفندیار تاجمیری، با اشاره به شاخص های رسمی منتشر شده، اظهار کرد: شهرستان 
شاهین شهر و میمه دارای رتبه اول ارزش افزوده و رتبه دوم تولیدات صنعتی در استان بوده و 

دارای ظرفیت  و پتانسیل ایجاد منطقه ویژه اقتصادی در استان اصفهان است.

تولیدکنندگان  از  نوسان:  اصفهان   
که  است  کشور  در  برق  انرژی  عمده 
در  خودکفایی  به  اخیر  سال  هفت  در 
و  قطعات  از  توجهی  قابل  بخش  تولید 
و  اساسی  تعمیرات  موردنیاز،  تجهیزات 
اجرای طرح های فناورانه و بهینه سازی در 
نیروگاه های برق خود دست یافته است.
در سال های گذشته با تشدید تحریم ها، 
قطعات  از  برخی  ورود  و  خرید  امکان 
موردنیاز و اساسی صنعتی به کشور مقدور 
نبود و همین فرصتی شد تا در راستای 
اقتصاد مقاومتی و تکیه بر تولید داخلی از 
توان و استعداد متخصصان و نیروی انسانی 
بومی برای تولید این قطعات بهره گرفته 
شود. صنعت تولید برق اصفهان نیز در این 
جهت در دولت های یازدهم و دوازدهم با 
استفاده از ظرفیت های موجود در استان 
و کشور به ویژه شرکت های دانش بنیان، 
متخصصان و دانشگاهیان به این سمت 
حرکت کرد و موفق به تولید صدها قطعه 
حیاتی موردنیاز، تعمیرات اساسی، ارتقا و 
بهینه سازی واحدهای تولید برق، اجرای 
طرح های مختلف به ویژه برای تامین آب 
جدید  سیستم های  طراحی  و  موردنیاز 
مبتنی بر فناوری های برتر شد. به گفته 
برق  نیروی  تولید  شرکت  مدیرعامل 
اصفهان، با توجه به عمر بالای تعدادی 
اجرای  لزوم  و  اصفهان  نیروگاه های  از 
طرح های بهینه سازی در آنها در سال های 
دستیابی  برای  بسیاری  اقدام های  اخیر 
به فناوری های جدید و استفاده از دانش 
بومی در جهت تولید بخشی از قطعات 
و تجهیزات موردنیاز و تعمیرات اساسی 
انجام شد. سعید محسنی، افزود: تکیه بر 
توان داخلی در تولید برق باعث جلوگیری 
از خروج ارز و توانمندسازی منابع داخلی 
شده است. محسنی با اشاره به طراحی 
و ساخت بیش از ده ها قطعه مختلف و 
نرم افزار در بخش های الکتریک، ابزاردقیق، 
توربین گازی، قطعات مکانیکی پیچیده 
با آلیاژهای خاص و سوپر آلیاژها، تاکید 
کرد: این کار با کمک و استفاده از منابع 
نیروگاه ها  در  و  شد  انجام  کشور  داخل 
مورد بهره برداری قرار گرفت. وی با بیان 
مشابه  نمونه های  با  قطعه ها  این  اینکه 
خارجی قابل رقابت است و میلیون ها دلار 
صرفه جویی ارزی به همراه داشته، تصریح 
کرد: متخصصان ما به فناوری ساخت این 
قطعات نیز دست یافتند و آن را بومی 
اقتصاد  اهمیت ویژه ای در  از  کردند که 
است.  برخوردار  دانش بنیان  و  مقاومتی 
طرح های  اجرای  ضرورت  به  محسنی 
بهینه سازی در نیروگاه های اصفهان نیز 
به احتمال  با توجه  اشاره و اضافه کرد: 
کاهش توان تولیدی نیروگاه ها به مرور 
به  نیاز  متعدد،  عوامل  به دلیل  و  زمان 
بازتوانی آنها داریم که این کار نیز با تکیه بر 
تخصص کارشناسان داخلی انجام می شود. 
اصلی  سوخت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
نیروگاه های اصفهان، گاز است و در چند 
سال اخیر به دلیل مسائل زیست محیطی از 
مازوت به هیچ عنوان استفاده نشده است، 
افزود: برخی نیروگاه های اصفهان نیز آبی 
و برخی نیز قابلیت استفاده از گازوئیل 

به عنوان سوخت دوم را دارند.
بر اساس این گزارش، افزایش تولید انرژی 
برق یکی از دستاوردهای اصفهان با وجود 
انرژی  مصرف  همچون  محدودیت هایی 
برق  تولید  به طوری که  است  آب  و  گاز 
در نیروگاه های استان در سه ماه نخست 
امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
به ۶ هزار و ۴۰۰  افزایش ۱۵ درصد  با 

گیگاوات ساعت انرژی الکتریکی رسید. 

احداث منطقه ویژه اقتصادی در شاهین شهر حضور 400 بال فلامینگو در تالاب گاوخونی
گزارش
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خودکفایی در نیروگاه های
برق اصفهان

Is fahan

اصفهان در هفته ای که گذشت: 

افزایش آمار مبتلایان کرونا درکشور با نگرانی وزرای کشور و بهداشت 
همراه شده است، تا آنجا که روز گذشته رئیس دفتر رئیس جمهور با 
اشاره به افزایش آمار مبتلایان و فوتی های کرونا گفت: اگر لازم باشد 
برای اعمال محدودیت ها برای موارد خاص به صورت مقطعی تصمیم 
می گیریم. اما با توجه به بحرانی اعلام شدن وضعیت کرونا در استان 
اصفهان حجت الله غلامی، سخنگوی ستاد استانی مقابله با بیماری 
کرونا در اصفهان، از راه اندازی گشت ارشاد کرونا خبر داده است. در 
همین ارتباط آرش نجیمی، سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
نیز وضعیت استان اصفهان از نظر شیوع کرونا فوق حاد توصیف کرد 
و گفت: تقریبا از ابتدای شهریورماه شرایط بدی در استان اصفهان 
داشتیم؛ اما طی حدود یک هفته گذشته و به ویژه چند روز اخیر، 
شرایط فوق حادی در استان تجربه کردیم و در برخی شهرستان ها 
از جمله خمینی شهر وضعیت بسیار بدی داریم. . آنچه می خوانید 

مهمترین رویدادهایی است که درهفته گذشته براصفهان گذشت؛
ضرورت سرعت 

در اجرای مصوبه  شورای عالی 
استاندار اصفهان دستور ویژه وزیر نیرو برای سرعت در اجرایی کردن مصوبه های 
شورای عالی آب و سایر مصوبه  های قانونی مربوطه و عملی شدن نگرش های 
مثبت در این زمینه را خواستار شد. عباس رضایی در مراسم بهره برداری از طرح 
تامین آب پایدار ۳۲ روستای استان به صورت ویدئو کنفرانس با حضور وزیر نیرو 
افزود: از مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور می خواهیم که جلسه 
ویژه ای درباره آب اصفهان بزرگ و طرح سامانه دوم آبرسانی و اجرایی کردن 

هماهنگی های انجام شده تشکیل دهند تا این هماهنگی ها عملیاتی شوند.
رضایی با تقدیر از توجه وزارت نیرو به کم آبی اصفهان بزرگ و مشکلات خاصی 
که در این زمینه دارد و اجرایی کردن مصوبه های شورای عالی آب و نگرش مثبت 
این وزارتخانه، خاطرنشان کرد: طرح یکپارچه سازی شبکه آب شهری و روستایی 
به اقدام های اساسی و خوبی در استان اصفهان منجر شد. وی اضافه کرد: اجرای 
این طرح یک تحول بزرگ در وزارت نیرو در جهت کوچک کردن دولت، کاهش 
هزینه ها و اجرای عدالت است. استاندار اصفهان در حاشیه مراسم بهره برداری از 
طرح تامین آب پایدار ۳۲ روستای استان گفت: امسال شماری از مردم استان 
در برخی شهرها با مشکل قطعی آب مواجه بودند که از آنها عذرخواهی می کنم. 
وی خاطرنشان کرد: برای نیمه دوم امسال طرح های زیادی برای سامانه دوم 
آبرسانی اصفهان بزرگ و طرح های روستایی داریم که هر زمان به اجرا رسید، 
اعلام می شود. رضایی توجه بیشتر به روستاها و تامین آب سالم و پایدار را برای 
همه آنها خواستار شد و تاکید کرد: صرفه جویی آب باید به صورت فرهنگ درآید.

تولید ۶ درصد 
عسل کشور در اصفهان

معاون سلامت اداره کل دامپزشکی استان اصفهان گفت: استان اصفهان با داشتن 
۴۵۰۰ زنبوردار و ۹۵۰ هزار کلونی زنبور بسته به شرایط آب و هوا سالانه به طور 
متوسط ۵ هزار تن تولید عسل دارد که این میزان ۶ درصد عسل تولیدی کشور 
است. محمد کشتکار افزود: سال گذشته از میزان عسل تولیدی استان، ۱۹۰ تن به 
کشورهای حاشیه خلیج فارس، عمان، قطر، کویت، پاکستان، عراق، بحرین، امارات، 
کنیا و مالزی صادر شد که نسبت به سهم صادراتی کشور عدد نسبتا خوبی است. 
وی اظهار کرد: مطابق آخرین آمار طی سال ۹۸، حدود ۲ هزار تن عسل از کل 
کشور صادر شده، این درحالی است که ترکیه و اوکراین با شرایط مشابهی از لحاظ 
تولید، سالانه ۷۰ هزار تن صادرات عسل دارند. معاون سلامت اداره کل دامپزشکی 
استان اصفهان درباره دلایل میزان پایین صادرات عسل از کشور و استان با وجود 
ظرفیت آن گفت: صادرات پایین عسل به برخی مشکلات به خصوص در زنجیره 
تولید تا بسته بندی برمی گردد و با وجودی که تمام ذی نفعان زنجیره تولید عسل 
از تشکل ها و اتحادیه ها تاکنون اقداماتی به منظور صادرات این محصول انجام 
داده اند، اما به دلیل اینکه هنوز زنجیره متمرکز تولید این محصول تشکیل نشده تا 
همه در سود و زیان آن شریک باشند، در صادرات این محصول ارزش آفرین دچار 
مشکل هستیم. وی در ادامه گفت: در زمینه استانداردهای صادرات عسل هنوز 
جای کار داریم، اما یکی از مهم ترین مشکلات از چرخه تولید، مصرف تا صادرات 
عسل، نبود اعتماد مشتریان از واقعی بودن این محصول است. کشتکار با اشاره به 
اینکه خام فروشی نیز به تولید و صادرات عسل هم رسیده است، گفت: متاسفانه 
امروز عسل زنبورداران اصفهانی به صورت فله ای به آذربایجان و از آنجا به ترکیه 
می رود و در آن کشور با بسته بندی مناسب با استانداردهای جهانی با نام عسل 
ترکیه به سراسر دنیا صادر می شود، درحالی که برای ارزآوری باید از خام فروشی 

عسل جلوگیری کنیم.
رهاسازی آب از سد رودشتین

 به سمت تالاب بین المللی گاوخونی
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای اصفهان از رهاسازی سازی آب از سد رودشت به 
سمت تالاب بین المللی گاوخونی خبر داد. مسعود میر محمد صادقی با اعلام این 
خبر، اظهار کرد: از صبح روز جمعه چهارم مهر ماه پس از اتمام عملیات توزیع آب 
کشاورزی در شبکه رودشتین اصفهان ذخیره موجود در سد انحرافی رودشتین 
در فاصله ۱۳۰ کیلومتری تالاب بین المللی گاوخونی با دبی ۶ متر مکعب بر ثانیه 
به سمت تالاب جاری شد. مدیر عامل شرکت آب منطقه ای اصفهان با تأکید بر 
ذخیره آب این سد و دبی ورودی موجود حاصل از زهاب کشاورزی، خاطرنشان 
کرد: با توجه به رطوبت بستر رودخانه در این مسیر انتظار می رود با دبی ثابت 
حدود سه متر بر ثانیه به صورت پیوسته و طولانی مدت آب در این بازه از رودخانه 
جاری و قسمتی از سهم حقابه زیست محیطی تالاب را بین المللی گاوخونی تامین 
کند.شایان ذگر است تالاب بین المللی گاوخونی به وسعت ۴۷۶ کیلومتر مربع 
در ۱۶۷ کیلومتری جنوب شرق اصفهان در کنار شهر ورزنه قرار گرفته و این 
تالاب در سال ۱۳۵۴ در کنوانسیون رامسر به ثبت رسید و نام آن در فهرست 

تالاب های بین المللی قرار گرفت.

استان اصفهان
در وضعیت بحرانی

کانون کار آفرینی استان اصفهان شیوه نامه 
ای برای انتخاب کارآفرینان در این طرح 
تهیه کرده است. شرکت های طرح، سازمان 
هایی هستند که توسط کارآفرینان خلق 
شده اند. طبق این شیوه نامه کارآفرینان در 
۱۰ حوزه شناسایی، ارزیابی و رتبه بندي می 
شوند. بنابراین مشخصا معیار و شاخص های 
شناخت کارآفرینی در کانون تهیه، تصویب 
و اجرا می شود و ممکن است با شناسایی 
سایر مراجع مطابقت داشته یا نداشته باشد. 
بنابراین شرکت های نوآفرین و خلاق که 
اثبات کرده اند هنر خلق ایده های ناب و 
تبدیل آن را به ثروت دارند و موفق به ایجاد 
ارزش افزوده فوق العاده شده اند و همچنین 
شرکت هایی که در وضعیت پایدار مدیریتی، 
حقوقی و مالی قرار دارند و با اصلاحات 
تکمیلی می توانند الزامات حاکمیت شرکتی 
و شفافیت را پوشش دهند، توان ورود به این 
طرح را خواهند داشت. مطابق این طرح 
مجموع ارزش اسمی سهام قابل عرضه اولیه 
صد شرکت، ۲۰ هزار میلیارد ریال و ارزش 
به قیمت عرضه اولیه صد هزار میلیارد ریال 
برآورد شده است. همچنین پنج شرکت 
بزرگ نیز در این طرح همراه هستند که 
حداقل به همین میزان ارزش عرضه اولیه 

خواهند داشت.

امتیازات ورود 
به فرابورس

از جمله امتیازات این طرح می توان به 
کاهش قابل توجه هزینه های کوچینگ، 
اصلاح ساختار و کارگزاری، تسهیل و تسریع 
در حل مشکلات پیچیده با نهادهای دولتی 
و حاکمیتی، استفاده از وام با نرخ ترجیحی 
ساختار  اصلاح  های  هزینه  تامین  برای 
مندی  بهره  پیوستن،  الزامات  اجرای  و 
کارگزاران  حقوقی  و  مادی  تسهیلات  از 
برنامه  اجرای  ایران،  فرابورس  شرکت  و 
قیمت  تحقق  برای  ویژه  های  و کمپین 
حداکثری در عرضه اولیه، تقاضای تضمین 

شده خرید و نگهداری یکساله سهام از سوی 
و سازمان های  شرکت های عضو طرح 
حامی، استفاده از رسانه های رسمی و معتبر 

با شرایط ترجیحی و حمایتی و ... اشاره کرد.
معاون پذیرش و بازارپژوهی فرابورس ایران 
در نشست خبری تسهیل پذیرش یکصد 
شرکت کارافرین اصفهان در فرابورس در 
اصفهان، با اشاره به اینکه از منظر اقتصادی 
آیتم مورد اهمیت این است که چند درصد 
شرکت های یک کشور در بازار سرمایه فعال 
هستند، اظهار کرد: متاسفانه در کشور خلاء 
اطلاعات برای تصمیم گیری داریم و یارانه 
های اشتباه و انحراف از مسیر سرمایه در ارائه 
تسهیلات نشان دهنده این عدم شفافیت 
است که این مسئله در بازار سرمایه وجود 
ندارد. به گفته رضا غلامعلی پور، تامین مالی 
از کانال استقراض از سیستم بانکی تنها یک 
راه است و این رویه در بازار سرمایه از مسیر 
انتشار اوراق مشارکت، اجاره و .... وجود دارد. 
وی با تاکید بر اینکه لازمه تامین مالی از بازار 
سرمایه برای شرکت ها جلب اعتماد است، 
اظهار کرد: در بازار سرمایه ابزار اطلاعات 
و تصمیم گیری براساس شفافیت است و 
معمولا در افراد در بازار سرمایه آینده یک 
شرکت را می خرند و هر چه گذشته یک 
شرکت بهتر مشخص باشد اعتماد در بازار 

سرمایه راحت تر شکل می گیرد.

فرش قرمز
برای توسعه سفافیت

معاون پذیرش و بازارپژوهی فرابورس ایران 
با اشاره به شرایط پذیرش شرکت ها در بازار 
سرمایه، تصریح کرد: برای همه شرکت هایی 
که بحث شفافیت را برای خود حل کرده و 
قبول کرده اند، فرش قرمز پهن می کنیم 
و اگر جایی مدارک و مستندات بیشتری 
درخواست می شود به جهت شفاف سازی 
بهتر است. غلامعلی پور تاکید کرد: فرایند 
سخت گیری در انتخاب شرکت ها برای 
ورود به فرابورس به این دلیل است که نمی 

خواهیم اعتماد مردم به این بازار ارز بین 
برود و سعی داریم بهترین شرکت ها را به 
لحاظ عملکردی و شفافیت بیشتر اطلاعات 
پذیرش کنیم، بنابراین پرونده هایی که قبل 
از پذیرش به بورس و فرابورس ارسال می 
شود، باید فرایند آماده سازی را جدی بگیرند 
و از مشاوران دقیق و با صلاحیت بهره ببرند. 
وی با اشاره به تفویض مسئولیت پذیرش 
سازمان  یک  بورس  گفت:  ها،  بورس  به 
نظارتی است، بنابراین دغدغه های آن هم 
زیاد است، از سوی دیگر دستورالعمل های 
بورس برای پذیرش در هر تابلویی مشخص 
های  بررسی  پذیرش  هیئت  اما  است، 
محتوایی را مطابق با پارامترهای مشخص 
براساس  پارامترها  این  و  دهد  می  انجام 
نوع صنعت متفاوت است، چراکه مقررات 
به  است.  متفاوت  صنعتی  هر  در  حاکم 
گفته غلامعلی پور، پذیرش در فرابورس در 
کمترین زمان ممکن مستلزم ارائه مستندات 
کامل و جامع از سوی صاحبان صنایع و 

فعالان اقتصادی است.
وی با اشاره به اینکه فعالان اقتصادی باید 
در تدوین مستندات بهتر تلاش کنند و 
اطلاعات و داده های خود را با دقت و حوصله 
بیشتر ارائه دهند تا پذیرش آنها در مدت 
زمان کمتری انجام پذیرد، تاکید کرد: در 
این فضا تهیه امیدنامه ضرورت دارد، چراکه 
صنعت  هر  مختلف  مباحث  و  اطلاعات 
را فعالان و سرمایه گذاران همان بخش 
آگاه هستند. معاون پذیرش و بازارپژوهی 
فرابورس ایران با بیان اینکه صنایعی که برای 
نخستین بار پا به فرابوس می گذارند، باید 
بیشتر به معرفی خود بپردازند، توضیح داد: 
برای مثال در صنعت هتل سازی اطلاعات 
کاملی در فرابورس وجود ندارد و سرمایه 
گذار این بخش باید این داده ها را به خوبی 

ارائه کند. 
وی ادامه داد: بعد از سال ها استقبال بخش 
رو  سرمایه  بازار  به  ورود  برای  خصوصی 
به افزایش است و این نشان می دهد که 

به سمت شفاف سازی در اقتصاد کشور 
در حرکت هستیم و به نوعی دیگر انحراف 
تخصیص منابع را کمتر خواهیم داشت و 
در این فضا سازمان بورس و فرابورس امروز 
فرش قرمز را برای شرکت هایی که به این 

شفافیت اعتقاد دارند، پهن کرده است.

اصفهان؛ استان برتر
اقتصادی کشور

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منابع استانداری اصفهان با اشاره به چشم 
انداز ۲۰ ساله استان در امور اقتصادی، اظهار 
اقتصادی  برتر  استان  باید  اصفهان  کرد: 
کشور مبتنی بر علم و فن آوری همراه با 
اقتصادی و  امنیت  بر  پایدار متکی  رشد 

اجتماعی و اکولوژیک شود.
حسن قاضی عسگر با اشاره به برخی ویژگی 
های اصفهان در افق ۱۴۰۴، گفت: استانی 
با نهادهای مناسب برای تحقق رشد پایدار 
اقتصادی، قطب آموزش عالی و تولید علم 
و فناوری در سطح کشور، استان توانمند 
در جذب کارآفرینان ایرانی سراسر جهان، 
استانی برتر در صنعت توریست با اتکا بر 
منابع فرهنگی، هنری و طبیعی، استانی 
شایسته  اقتصادی  مدیریت  از  مند  بهره 
و هماهنگ در ابعاد عمومی، خصوصی و 
برتر در شاخص های بهره وری در مقیاس 
ملی از جمله ویژگی های اصفهان است. 
وی با بیان اینکه مباحث فوق در کارگروه 
اشتغال و سرمایه گذاری مطرح شده و ذیل 
آن کارگروه کانون کارآفرینان در استان 
تشکیل شده است، تاکید کرد: ماحصل آن 
شروع این طرح برای ورود ۱۰۰ شرکت به 

فرابورس است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
به  اشاره  با  اصفهان  استانداری  منابع 
مزیتهای ورود شرکت ها به بورس، اظهار 
طریق  از  مالی  تامین  در  سهولت  کرد: 
انتشار سهام و سایر اوراق بهادار، معافیت 
های مالیاتی و مالیات کمتر شرکت های 
روزرسانی  به  بورس،  در  شده  پذیرفته 
ارزش شرکت ها در هر لحظه، جلب اعتماد 
عمومی شرکت های وارد شده در بورس، 
افزایش اعتبار داخلی و خارجی و تامین 
مالی، سهولت در استفاده از تسهیلات بانکی 
و سایر ابزارهای تامین مالی و همچنین 
سقف بالاتر تسهیلات بانکی برای شرکت 
های پذیرفته شده در فرابورس از جمله 
مزیت های این شرکت ها برای ورود به بازار 

سرمایه است.

چهار چالش 
اصلی کارآفرینان

رئیس کانون کارآفرینان اصفهان نیز در این 
نشست، عمر کوتاه سازمان های کارآفرین، 
های  طرح  برای  کلان  سرمایه  تامین 
کارفرمایی، نبود رقابت و همکاری و فوبیای 
شفافیت را چهار چالش اصلی کارآفرینان 
کشور عنوان کرد و گفت: بازار SMEها 
فرابورس در جهت رفع این چالش ها ایجاد 

شده است. 
بکارگیری  اهمیت  به  گوهریان  محمد 
فرابورس برای سرمایه گذاری صحیح در 
راستای کارآفرینی، توسعه اقتصادی و تولید 
بهتر اشاره کرد و گفت: شناسایی شرکتهای 
کارگروه  اجماع  رای  با  واقعی  کارآفرین 
اصلاحات  برنامه  طراحی  ویژه،  تسهیل 
حقوقی، مدیریتی و مالی، تسهیل حداکثری 
دولتی و قبول تعهدات طرح توسط شرکت 
از جمله چهار مرحله اجرایی این طرح است.
به گفته ایده پرداز طرح اولیه صد شرکت 
برای ها  شرکت  و  اصفهان،  در  کارآفرین 

 دریافت اطلاعات کامل می توانند به سایت 
www.karafarini-esf.irمراجعه کنند.

فرش قرمز بازار سرمایه پیش پای شرکت های کارآفرین؛

یکصد شرکت اصفهانی در راه فرابورس
محمدگوهریان، عمر کوتاه سازمان های کارآفرین، نحوه تامین سرمایه، نبود رقابت و فوبیای شفافیت را چهار چالش کارآفرینان ایرانی عنوان کرد

ــازار ســرمایه رو  ــه ب ــرای ورود ب طــی ســال هــای گذشــته اســتقبال بخــش خصوصــی ب
بــه افزایــش رفتــه کــه بــه نوعــی نشــان از حرکــت اقتصــاد کشــور بــه ســمت شــفاف 
ســازی اســت. اگرچــه در بــازار ســرمایه کشــور معامــلات بیشــتر برپایــه ســهام شــرکت 
 هــای بــزرگ صنعتــی صــورت می گیــرد و جــای حضــور شــرکت  هــای کوچــک و متوســط 
ــرمایه  ــازار س ــدازی ب ــا راه ان ــران ب ــورس ای ــا فراب ــت، ام ــی اس ــرمایه خال ــازار س در ب
ــان را  ــای دانش بنی ــرکت ه ــور ش ــکان حض ــط )SME( ام ــک و متوس ــرکت های کوچ ش
ــه همیــن منظــور پنجشــنبه  ــرای برخــورداری از مزایــای مالــی فراهــم کــرده  اســت. ب ب
ــا حضــور معــاون  ــورس ب هفتــه گذشــته طــرح عرضــه اولیــه ۱۰۰ شــرکت کارآفریــن اصفهــان در فراب

ــران کلیــد خــورد.  ــورس ای ــرش و بازارپژوهــی فراب پذی
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پایش،  کمیسیون  رئیس  نوسان:  
نظارت و پیگیری شورای اسلامی شهر 
اصفهان گفت: برنامه جامع شهر اصفهان 
با رویکرد نوین امروز در دستور کار است 
که با انتخاب اصفهان به عنوان پایلوت 
تهیه برنامه جامع در کشور، آغاز شده 
است  عبارت  آن  ویژگی  مهم ترین  و 
سو  مشکل  بودن،  محور  مشارکت  از 
بودن، راهبردی بودن، فضایی بودن و 
همچنین برای اولین بار مشاور به جای 
تصمیم گیری قطعی در فرایند تبیین 

طرح، نقش تسهیلگر را دارد. 
شورای  کرد:  اظهار  فتح الله،  علیرضا 
راهبری برنامه جامع شهر اصفهان در 
شهر تشکیل و شورای شهر به عنوان 
برعهده  را  آن  ریاست  مردم  نماینده 
دارد،رئیس کمیسیون پایش، نظارت و 
پیگیری شورای اسلامی شهر اصفهان 
مصادیق  مهم ترین  از  اینکه  بیان  با 
همیاری و تعاون مردم، بهبود شرایط 
آبادانی،  به  کمک  و  شهر  در  زندگی 
نشاط و سرزندگی شهر اصفهان است، 
در  اخیر  سال های  در  کرد:  تصریح 
جهت ایجاد زمینه های مشارکت اقشار 
مختلف مردم در آبادانی و ایجاد نظم 
بیشتر و در راستای تأمین زیرساخت ها، 
بحث تدوین طرح جامع شهر اصفهان 
مطرح شده است. وی با تقدیر از دست 
اندرکاران تدوین طرح جامع اصفهان، 
شهر  جامع  طرح  اولین  داد:  ادامه 
است  به سال ۱۳۳۷  مربوط  اصفهان 
که توسط مشاورین آلمانی معروف به 
کُکس انجام شد و آخرین طرح جامع 
مصوب نیز مربوط به سال ۶۷ می شود 
که تاکنون ۳۲ سال از آن گذشته و 
براساس آن طرح های تفصیلی تبیین 

شده است.
شهر  جامع  برنامه  کرد:  اضافه  معین 
اصفهان با رویکرد نوین امروز در دستور 
کار است که با انتخاب اصفهان به عنوان 
پایلوت تهیه برنامه جامع در کشور، آغاز 
عبارت  آن  ویژگی  مهم ترین  و  شده 
است از مشارکت محور بودن، مشکل 
سو بودن، راهبردی بودن، فضایی بودن 
به  بار مشاور  اولین  برای  و همچنین 
جای تصمیم گیری قطعی در فرایند 
دارد.  را  تسهیلگر  نقش  تبیین طرح، 
وی با بیان اینکه شورای راهبری نیز در 
شهر تشکیل و شورای شهر به عنوان 
نماینده مردم ریاست آن را برعهده دارد، 
خاطرنشان کرد: خروجی این برنامه ها 
عملیاتی،  راهبردی،  برنامه  شامل 
اجرای  نظام  بندی،  پهنه  نقشه های 
روزها  این  و  می شود  برنامه ها  پایش 
قسمت اول برنامه تحت عنوان برنامه 
تشخیص که شامل شناخت و تحلیل 
چشم انداز و دستور کار این برنامه با 
مشارکت مردم، نخبگان، متخصصان، 
مدیران و کارشناسان حوزه های مختلف 

است، به پایان رسیده است.
و  نظارت  پایش،  کمیسیون  رئیس 
پیگیری شورای اسلامی شهر اصفهان 
در  تصویب  مراتب  برنامه  این  افزود: 
سطح کلان کشور و در شورای عالی 
شهرسازی و معماری را طی خواهد کرد 
و با انتخاب مشاور، وارد فاز دوم برنامه 

یعنی تجویز خواهیم شد. 
برنامه سرنوشت و  این  ادامه داد:  وی 
آینده شهر را در بخش های مختلف رقم 
خواهد زد بنابراین به مطالعه و پیگیری 
مدیریت ارشد استان، مدیریت شهری و 
به خصوص نمایندگان مردم در شورای 

اسلامی شهر را نیاز دارد.

با حکم قدرت الله نوروزی، شهردار اصفهان "مسعود بنده خدا" به عنوان معاون حمل 
و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان منصوب شــد.در حکم قدرت الله نوروزی شهردار 
اصفهان آمده اســت: امید اســت با توکل به خداوند متعال و تعامل با شهروندان و هم 
اندیشــی و همکاری تنگاتنگ و صمیمانه با همکاران بتوانید در جهت بهبود وضعیت 
حمل و نقل همگانی و بهره برداری مناسب از ظرفیت های کارشناسی و اجرایی موجود 

در اصفهان گام های بلندی را بردارید.

رئیس کمیسیون حمل ونقل و فناوری اطلاعات شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: شهرداری 
به عنوان بزرگترین حامی صنعت گردشــگری در اســتان اصفهان در هر زمینه ای آمادگی 
همکاری با سرمایه گذاران بخش خصوصی، دستگاه های اجرایی و سازمان های مردم نهاد را 
دارد. امیراحمد زندآور، اظهار کرد: صنعت پیشتاز گردشگری راهکاری برای دستیابی جوامع به 
رشد فراگیر اقتصادی، توانمند سازی شهروندان به واسطه ایجاد اشتغال، حفظ محیط زیست، 
حفظ و اشاعه هویت و فرهنگ بر اساس سنت و ارســال پیام صلح و دوستی به ملت هاست.

شهرداری آماده همکاری با سرمایه گذاران گردشگریمعرفی معاون جدید حمل و نقل شهرداری 

گزارش

گزارش

رویکرد نوین در
برنامه جامع اصفهان

مجهزترین بازار کوثر در اختیار شهروندان قرار گرفت؛

نوروزی تصریح کرد: امیدواریم سرزمین هایی 
که دارای معادن سرشار است بتوانند زندگی و 
رفاه عمومی را برای مردم تامین کنند.  وی افزود: 
جمهوری اسلامی خواهان این است که این 
همسایگی منجر به هم افزایی شود. آنچه که ما نیاز 
داریم و در توان شماست، تامین شود و آنچه شما 
نیاز دارید و در توان ماست، برای شما تامین کنیم.

از فرصت ها 
استفاده کنیم

شهردار اصفهان ادامه داد: این رویایی است 
دست یافتنی و با همکاری یکدیگر می توانیم 
نیازهای خود را رفع کنیم. وی بیان کرد: امروز 
ایران در شرایطی ویژه قرار دارد و در زمینه های 
مختلف پیشرفت های مطلوبی کرده است و باید 
از این فرصت استفاده کرده و طی تعامل منطقی 
با حفظ حقوق طرفین و احترام متقابل که اصل 
مسلم بشری است، بتوانیم روابط دو کشور را 

برای کمک به هم تنظیم کنیم.
نوروزی افزود: سفر ما مقدمه ای برای انجام 
همین اقدامات در حوزه مدیریت شهری است. 
وی با اشاره به اینکه آشنایی مردم افغانستان 
با ایران به واسطه حضور آنها در ایران بیشتر از 
آشنایی مردم ایران با افغانستان است، گفت: این 
دو کشور نقاط مشترک بسیاری دارند. شهردار 
اصفهان بیان کرد: باید با یکدیگر و به کمک 
هم، راهی را انتخاب کنیم که آیندگان ما در دو 
سرزمین، دارای زندگی سرشار از رفاه و آرامش 
باشند. وی گفت: با توجه به اینکه زیرساخت 
هر اقدامی، امنیت است برای تحقق این مهم 
رضایت مردم مهم است. مردم اگر راضی باشند 
دست به اعتراض نخواهند زد. وی با تاکید بر 

اینکه نارضایتی ریشه در احساس تبعیض دارد، 
اظهار کرد: امیدواریم بتوان مسیری را طی کرد 

که رضایت شهروندان حاصل شود. 
شهردار اصفهان بیان کرد: برای رسیدن به آرامش 
و آسایش باید از پل های متعددی عبور کنیم و 
شما به عنوان سازندگان شهر، می توانید نگاه خود 
را مسئله محور کرده و شرایط را بهبود ببخشید. 
وی تصریح کرد: نیاز اولیه هر شهر داشتن یک 
طرح جامع شهری است؛ اگر از ما بپرسید که 
امروز برای انرژی چه باید بکنیم، می گویم امروز 
باید به سوی استفاده از انرژی خورشیدی برویم 
به طوریکه هم اکنون در شهرداری اصفهان از این 

امکان استفاده می شود.

استفاده از انرژی 
خورشیدی در افغانستان

وی افزود: انرژی در ایران بسیار ارزان است و 
هزینه های تامین انرژی خورشیدی بسیار 
بالاست. به همین علت توجیه اقتصادی ندارد 
اما در افغانستان با وضع قانون می توان مردم را 
تشویق به استفاده از این انرژی در خانه ها کرد. 
که  دارد  شرایطی  افغانستان  افزود:  نوروزی 
باید به شبکه های بزرگ جهانی که ریشه در 
یونسکو دارد، بپیوندد. همان طور که اصفهان 
به شبکه شهرهای خلاق و شهرهای دوستدار 
کودک در یونیسف پیوسته است. وی ادامه داد: 
در شهر همراه با رفاه، نباید بافت های ناکارآمد 
وجود داشته باشد و خانه ها در دامنه کوه در 
مهندسی  ضوابط  بدون  ها  معرض سیلاب 
صحیح ساخته شود. ما در همه این زمینه 
تجاربی در ایران داریم به طوریکه در حوزه بافت 
های فرسوده، برخورد با بخش ناکارامد شهری، 

احیای محورهای تاریخی و ایجاد نهادهایی برای 
توسعه محلی، گام هایی برداشته ایم.

انتقال تجارب شهری 
به شهرسازان افغانستان 

شهردار اصفهان با اشاره به اینکه با آغوش باز 
شما را می پذیریم، گفت: آماده ایم تا نیروهای 
آموزشی ما در افغانستان حضور یافته و به شما 
آموزش دهند و نیز میزبان شما برای انتقال 
تجربیات باشیم. وی در خصوص مولفه های 
ایجاد یک شهر پویا تصریح کرد: پروژه های 
محرک توسعه، زمینه ساز یک شهر پویا است و 
در اصفهان هم اکنون در ۱۵ منطقه شهری، ۱۵ 

پروژه محرک توسعه در حال اجراست.
نوروزی با اشاره به ضرورت ساماندهی معابر 
شهری و دستفروشان، اظهار کرد: در این زمینه 
می توان از تجربه تهران و اصفهان برای راه 
اندازی فروشگاه های بزرگ در قالب فروشگاه 
های شهروند و کوثر استفاده کرد؛ با این اقدام 
برای  مزاحمت  و  فروشندگان  پراکندگی 
شهروندان رفع خواهد شد. وی افزود: راهی که 
سال ها طول کشیده تا ما به آن رسیده ایم، شما 
می توانید با اجرای آنها منطبق با وضعیت خود 
به آسایش برسید. شهردار اصفهان ادامه داد: 
امیدوارم با این سفر مسیری برای ما باز شود تا به 
افغانستان و برادران دینی خود کمک کنیم؛ روی 

هر کمکی که در توان ما باشد، حساب کنید.

آمادگی شهرداری های ایران
برای همکاری با کابل

شهردار اصفهان همچنین در ملاقات با وزیر امور 
خارجه افغانستان گفت: اصفهان دارای توان فنی 

و تجربی برای همکاری با افغانستان در حوزه 
ترافیک و خدمات شهری است.

 قدرت اله نوروزی که برای حضور در نمایشگاه 
حمل و نقل و خدمات شهری، به عنوان رویداد 
مشترک کشور ایران و افغانستان، به افغانستان 
سفر کرده است، در دیدار با وزیر امور خارجه 
این کشور، با اشاره به اینکه امروز در ایران تقریبا 
سه میلیون نفر از برادران و خواهران افغانستانی 
حضور دارند که حدود ۲۰۰ هزار نفر از آنها در 
اصفهان زندگی می کنند، اظهار کرد: امروز 
وضعیت شهرداری ها در ایران خوب پیش 
رفته است و حضور در اولین نمایشگاه خدمات 
شهری، حمل و نقل و ترافیک و ماشین آلات 
وابسته در افغانستان نشان داد شهرداری ها 
در حوزه طراحی شهری، فضای سبز، آی تی، 
پسماند به صورت BOT می توانند با افغانستان 

همکاری داشته باشند. 
و  ظرفیت  به  توجه  با  داد:  ادامه  نوروزی 
پیوند  امکان  ها،  شهرداری  تاریخی  سابقه 
خواهرخواندگی بین شهرها همچنان وجود 
دارد و ما تمایل داریم شهرها و نیز انجمن های 
علمی و تخصصی خواهرخوانده شوند. وی 
افزود: امیدوارم در این سفر با کمک سفیر 
ایران در افغانستان، بتوانیم تفاهم نامه هایی 
در حوزه های علمی، شهری، شهر هوشمند، 
مباحث فرهنگی و امور آموزشی داشته باشیم. 
وی با اشاره به لزوم تبادلات آموزشی در حوزه 
مدیریت شهری با افغانستان اظهار کرد: در حوزه 
آموزش اگر ساختار درست شکل بگیرد رفتارها 

نیز درست شده و نظم برقرار می شود.
نوروزی همچنین پیرامون دیگر برنامه های این 
سفر اظهار کرد: در این سفر ملاقاتی را با سفیر 
ایران در کابل داشتیم و گفت و گوهای بسیار 
خوبی در سفارتخانه ایران در این شهر با حضور 
مسئولان ایرانی صورت گرفت. در این نشست 
بر لزوم همکاری های مشترک و امکاناتی که 
از شهرداری های کشور در زمینه های مختلف 
مانند پسماند، خدمات شهری و ... می توانیم به 
کابل داشته باشیم تأکید شد. همچنین در این 
دیدار، وزیر خارجه افغانستان خاطراتی از پل 
خواجو و سی و سه پل بیان کرد و تاکید داشت 

که اصفهان شهر زندگی من است.
خدمات  نمایشگاه  نخستین  است،  گفتنی 
شهری، حمل و نقل و ترافیک و ماشین آلات 
وابسته افغانستان با حضور شهردار اصفهان، 
معاون بین الملل شهردار تهران و هیئت همراه 
در کابل برگزار شد. در افتتاحیه این نمایشگاه، 
نمایندگان مجلس، معاون وزیر نیرو، معاون وزیر 
راه و شهرسازی و برخی مسئولان وزارت کشور 
حضور داشتند. این نمایشگاه با همکاری وزارت 
کشور جمهوری اسلامی ایران و افغانستان، 
از یکم تا سوم ماه مهر در کابل دایر شده است. 
همچنین شهردار اصفهان و معاون سازمان 
این  در حاشیه  ها  دهیاری  و  ها  شهرداری 
نمایشگاه، در سمینار تخصصی تجارب مدیریت 
شهری با حضور مدیران ارشد شهری ایران و 
افغانستان، به سخنرانی، انتقال تجربه و ارایه 

دیدگاه می پردازند.

با حضور مدیران ارشد شهری اصفهان در کشور افغانستان اتفاق افتاد؛

توسعه مراودات اصفهان و افغانستان
نوروزی: شهرداری اصفهان آماده آموزش به شهرسازان افغانستان است

citizen

 نوسان: با حضور شهردار اصفهان و جمعی از مدیران شهری در 
سیزدهمین برنامه »هر یکشنبه، یک افتتاح« پانزدهمین بازار روز 
کوثر با ۱۲۰ میلیارد ریال اعتبار در شهرک زاینده رود )پینارت( و 
منطقه چهار شهر اصفهان افتتاح شد. قدرت اله نوروزی شهردار 
اصفهان در ادامه سلسله برنامه های "هر یکشنبه یک افتتاح" و در 
آیین بهره برداری از بازار کوثر شماره ۱5 واقع در منطقه 4 شهرداری 
اصفهان، اظهار کرد: طی سه ماه گذشته این سومین بار است که در 
حوزه مربوط به سازمان میادین و فرآورده های کشاورزی شهرداری 
اصفهان برنامه های خود را اعم از کلنگ زنی و افتتاح ادامه می 
دهیم؛ در این مدت پس از بازار کوثر منطقه ۱۳، بازار کوثر شماره ۱5 

در منطقه 4 دومین بازاری است که به بهره برداری می رسد.

شهردار اصفهان با بیان اینکه در آینده نزدیک بازار کوثر شهید کشوری نیز 
راه اندازی می شود، تصریح کرد: کلنگ یک بازار کوثر دیگر نیز در سپاهان 
شهر زده شد، ایجاد فضایی برای دسترسی مردم به مرکزی که همه کالاها و 
مواد مورد نیاز خود را یکجا تامین کنند امری است که زندگی را برای مردم 
منطقه ۴ آسانتر می کند؛ زیرا با افتتاح این بازار کوثر خرید، امور زندگی 

آنها آسانتر می شود. 
شهردار اصفهان ادامه داد: این خدماتی است که طی چند سال گذشته با 
سرعت در حال رشد است و این رشد سیر افزایشی خوبی را طی کرده است. 
چیزی که در همه این تلاش ها مد نظر مدیران شهرداری است رضایت همه 
شهروندان مبتنی بر رفع نیازهای آنان است تا دسترسی مردم به امکانات 

راحت تر و قیمت ها در این بازارهای کوثر ارزانتر باشد.
وی اضافه کرد: شهرداری بازارهای کوثر را می سازد، آماده می کند و به 
بهره بردار تحویل می دهد و به لحاظ اینکه به صورت ارزان در اختیار بهره 
بردار قرار می گیرد بهره بردار نیز قیمت ها را باید ارزان تر از بازار ارائه دهد 
و این اتفاق در حال رخ دادن است. نوروزی گفت: هر چند قیمت اقلام باز 
هم برای بسیاری از مردم گران است اما قیمت انواع کالا در بازارهای کوثر 
ارزانتر است و این ماموریتی است که شهرداری برای خود تعریف کرده است.

وی با بیان اینکه این پانزدهمین بازار کوثر است که افتتاح می شود، افزود: 
بازار کوثر شماره ۱۵ در زمینی به مساحت ۲ هزار و ۲۵۶ مترمربع و یک 
هزار و ۵۴۰ متر ساخت، در اختیار شهروندان شهرک زاینده رود بر اساس 
نیازهای مردم این منطقه قرار گرفت، در آینده نیز فاز دوم این بازار در کنار 
بازار فعلی آغاز می شود که به لحاظ توسعه منطقه و جمعیت آن نیاز به 

توسعه این فروشگاه احساس می شود.
شهردار اصفهان سیاست شهرداری را توسعه بازارهای کوثر با رعایت حقوق 
مغازه داران کوچک ذکر کرد و افزود: این سیاست باید به گونه ای پیش برود 
که مغازه داران کوچک نیز یا در این فروشگاه ها سهیم شده یا اینکه مکان 
این فروشگاه ها در نقاطی انتخاب شود که آنها نیز بتوانند بدون مشکل به 

کسب و کار خود ادامه دهند. 
وی با بیان اینکه هزینه ساخت بازار کوثر شماره ۱۵،  ۱۲ میلیارد تومان 
بوده است، اضافه کرد: آنچیزی که مدنظر مدیران شهری است ایجاد رفاه 
بیشتر برای مردم و ایجاد تسهیلات بیشتر برای زندگی بهتر شهروندان است.

نوروزی گفت: توسعه بازارهای کوثر لازم است توسط بخش خصوصی انجام 
شود، شهرداری در حال حاضر زیرساخت این بازارها را آماده و آنها را با 

قیمت ارزان در اختیار شهروندان قرار می دهد.
وی با بیان اینکه موظف هستیم مصوبات ستاد ملی کرونا را رعایت کنیم، 
افزود: به همین دلیل سعی می کنیم برنامه های افتتاحیه خود را به صورت 
محدود برگزار کنیم زیرا رعایت موارد بهداشتی به معنای احترام به سلامت 
مردم است و همه شهروندان لازم است مسائل بهداشتی را برای پیشگیری 

از کرونا رعایت کنند.

افتتاح بازار روز کوثر ۱5 
با اعتباری بالغ بر ۱۲ میلیارد تومان

مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی 
شهرداری اصفهان با اشاره به افتتاح بازار روز کوثر ۱۵ گفت: پانزدهمین 
و مجهزترین بازار روز کوثر اصفهان در منطقه پینارت )شهرک زاینده رود( 
در اختیار شهروندان قرار گرفت. محمد مجیری اظهار کرد: برنامه ریزی 
برای افتتاح بازار روز کوثر ۱۵ شهر اصفهان در ابتدای سال جاری شده 
بود اما به دلیل شیوع کرونا، تکمیل و افتتاح آن به تاخیر افتاد که اکنون با 
تلاش بهره بردار، این بازار اکنون آماده بهره برداری شده است. وی افزود: با 
توجه به نیازسنجی که در منطقه چهار و شهرک زاینده رود انجام شده این 
شهرک تجمع و تراکم جمعیت داشت اما فروشگاهی برای تامین نیازهای 
اساسی مردم نداشت که تصمیم گرفته شد، بازار روز کوثر ۱۵ در این منطقه 

احداث شود.
مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی 
شهرداری اصفهان، تصریح کرد: بازار روز کوثر ۱۵ با اعتباری بالغ بر ۱۲ 
میلیارد تومان و در زمینی به مساحت کل پروژه دو هزار و ۲۵۶ مترمربع 
احداث شده است که هزار و ۵۴۰ متر مربع آن زیرساخت بنا است. وی 
ادامه داد: این مجموعه مجهزترین و جدیدترین بازار کوثر اصفهان است که 
شامل هایپری به متراژ ۵۶۰ متر و ۷ غرفه مرغ و گوشت، نانوایی، ماهی، 
بخش خشکبار، لبنیات، عطاری، سبزی و صیفی جات است. مجیری اظهار 
کرد: امیدواریم ساکنان منطقه ۴ اصفهان به خصوص شهرک زاینده رود و 
پینارت بتوانند از خدمات این مجموعه در راستای تامین مایحتاج زندگی 

خود بهره ببرند.

رونمایی از پانزدهمین
بازار روز کوثر

شهردار اصفهان گفت: افغانستان شرایطی دارد که باید به شبکه های بزرگ شهرهای جهانی که ریشه 
در یونسکو دارد، بپیوندد. همان طور که اصفهان به شبکه شهرهای خلاق و شهرهای دوستدار کودک در 
یونیسف و چندین شبکه جهانی دیگر پیوسته است. قدرت اله نوروزی در سمینار تخصصی تجارب مدیریت شهری که 
با حضور مدیران ارشد شهری ایران و افغانستان، در مرکز نوآوری و استعدادهای ملی افغانستان برگزار شد، اظهار کرد: 
افغانستان سرزمین بکری است که اگر عنصر امنیت بر همه وجود آن سایه اندازد، این کشور می تواند زیرساخت های قوی 

پیدا کرده و رشد کند. 

گزارش
گروه شهری

 نوسان:  رئیس کمیسیون اجتماعی و محیط 
زیست شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: 
درخواســت ما به عنوان نماینــدگان مردم در 
شورای شهر این است که یک بار برای همیشه 
دولت برای رفع ســوءمدیریت حاکم بر حوضه 

آبریز زاینده رود اقدام کند.
کوروش محمدی در یکصد و چهلمین جلسه 
علنی شــورای اسلامی شــهر اصفهان با بیان 
اینکه بســتن زاینده رود به امــری عادی برای 
مدیرانی تبدیل شده که غرق در سوءمدیریت 
حوضه هستند، اظهار کرد: این افراد توان اداره 

این حوضه آبریز را ندارنــد و هرگاه به تنگنایی 
برمی خورند بدون در نظر گرفتن تبعات آن، اقدام 
به بستن زاینده رود می کنند. وی با بیان اینکه 
سوءمدیریت استانی، منطقه ای و کشوری، این 
حوضه آبریز را از زنده رود تبدیل به کشته رود و 
قتلگاه صدها هزار آبزی آن کرده، افزود: دائمی 
بودن زاینده رود مطالبه ای بحق است اما حتی 
برای تنظیم مصالح مصرفی حوزه های مختلف 

آن نیز هنوز رویکرد مناسبی وجود ندارد.
رئیس کمیســیون اجتماعی و محیط زیست 
شورای اسلامی شهر اصفهان تصریح کرد: بعد 

از سپری شدن ۲۰ سال بحران جدی زاینده رود، 
حداقل باید نگاهی انسانی بر مدیریت آن حاکم 
باشــد و یک تمرین مدیریتی بــرای مدیریت 
حوضه آبریــز آن انجام می شــد. وی ادامه داد: 
درخواســت ما به عنوان نماینــدگان مردم در 
شورای شهر این است که یک بار برای همیشه 
دولت برای رفع ســوءمدیریت حاکم بر حوضه 
آبریز زاینده رود اقدام کند. محمدی خاطرنشان 
کرد: دانشــگاه علمی کاربردی شهرداری های 
اصفهــان توانایی ایجاد رشــته های تحصیلی 
متناسب با نیاز مدیریت شــهری را داشت اما 

اکنون در شرایط مناسبی به سر نمی برد. 

رئیس کمیسیون اجتماعی و محیط زیست شورای اسلامی شهر اصفهان:

سوءمدیریت حاکم بر زاینده رود را تمام کنید
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اقتصادنامه

تقریبا تمــام کشــورهای جهان یک 
سیســتم اقتصادی دارند کــه دارای 
اصول و کارکرد مشــخصی اســت و 
تمام هم و غم نظام سیاسی آن کشور، 

پیشبرد اهداف اقتصادی است.
تنهــا کشــوری کــه در ایــن مورد 
استثناســت، کشــور ماســت. ما در 
کشــورمان یک نظام سیاسی داریم 
که این نظام سیاســی تقریبا به هیچ 
سیســتم اقتصادی معتقد نیســت 
و طبق ســلیقه خود عمــل می کند؛ 
یعنی نه علم اقتصاد را قبول دارد و نه 
مکانیزم های اقتصــادی را. این نظام 
سیاســی تمام اقتصاد کشور را هم در 
راه اهداف سیاسی خود به کار گرفته 
است. حتی روابط بین المللی نیز برای 
اهداف سیاسی اســت. اگر روابط بین 
المللی اقتصادی هم داریم برای اهداف 

سیاسی است.
یعنی بــه عبــارت دیگر اقتصــاد ما 
برمبنای نظر سیاســت می گردد این 
در حالی اســت که در همه جای دنیا 
سیاســت برمبنای نظــر اقتصاد می 
گردد. در واقع برای این سیستم رشد 
اقتصــادی منفی، تورم بــالا، کاهش 
درآمد ملــی و کاهش قــدرت خرید 

مردم اهمیت ندارد. 
تمام کشــورهای دنیا در تلاشند که 
متغیرهای اقتصاد کلان خود را بهبود 
ببخشند و وضع زندگی مردم خود را 

بهتر کنند. 
این در حالی اســت که در کشــور ما 
هرچند شــعار بهبود این متغیرها و 
وضع زندگی مردم زیاد داده می شود؛ 
اما در عمل اهمیتی ندارند. آنچه برای 
نظام سیاســی ما اهمیت دارد اهداف 
سیاســی در صحنه بیــن الملل و در 

صحنه داخل است. 
پس در واقع ترکیب این مساله که این 
اقتصاد کشور در خدمت سیاست است 
و بعد برای اقتصاد هم به هیچ مکتب 
خاصی اعتقاد ندارند به این معناست 
که هرچه پیش آمد، خــوش آمد! به 
عنوان مثال ما ۴۰ سال است که تلاش 
می کنیم که قیمت ها را کنترل کنیم. 
تمام ۴۰ ســال هم در این کار موفق 
نیســتیم؛ اما باز به ایــن کار مداومت

 می ورزیم.
همچنین نزدیک به ۳۰ ســال است 
که کســری بودجه مــداوم داریم؛ اما 
هیچ اقدامــی برای کاهش کســری 
بودجه انجام نمی دهیم زیرا کارهای 
دیگر باید انجام شود و کسری بودجه 
باید باشد مهم نیست. به عنوان مثال 
معتقدیم باید قیمت ها را کنترل کرد؛ 
یعنی مثلا بنگاهی کــه در حال تولید 
است، باید کالای خود را به قیمتی که 
دولت می گوید، بفروشد نه به قیمت 
تمام شده و ســود و زیان بازار. هر چه 
این راه را رفتیم به جایی نرسیدیم ولی 
به هر حال دولت از این مســیر دست 
بردار نیســت. نه به تجربیات خود بها 
می دهد و نه به تجربیــات جهان و نه 
به اصول علمی. نتیجــه این کار آش 
درهم جوشی است که شاهد هستیم. 
در عمل می بینیم کــه یارانه و یارانه 
معیشــتی پرداخت می شــود اما در 
مقابل می بینیم به طرح های عمرانی 
کشور بها داده نمی شود، کارها پیش 
نمی رود، جاده ها ســاخته نمی شود 
و یک طرح عمرانی که باید دو ســاله 
تمام شود ۱۲ سال است که هنوز تمام 
نشده اســت. این راه مقصدی نخواهد 

داشت.

 تلگرامنوشت     

به دنبال انتشار فیلمی کوتاه در فضای مجازی مبنی بر تعطیل شدن کارخانه یک فعال 
اقتصادی، اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهوری، از دستگاه های ذی ربط خواست 
ضمن بررسی و رسیدگی موضوع، نتیجه را گزارش کنند. اخیرا فردی با انتشار فیلمی در 
فضای مجازی مدعی است از خارج کشور بازگشته و کارخانه فرش در ایران راه اندازی کرده؛ 
در این فیلم کوتاه که در فضای مجازی بازتاب داشته است، وی اعلام می کند که کارخانه اش 

پس از مواجه شدن با مشکلات متعدد تعطیل و فعالیت آن متوقف شده است.

دستور جهانگیری برای رفع مشکلات یک فعال اقتصادی
سرپرست جهاد کشاورزی کهگیلویه از پیش بینی برداشت ۶۰ تن محصول از نخستین 
مزرعه آلوئه ورا در این شهرستان استان کهگیلویه و بویراحمد خبر داد. حکمت نریمانی 
با اشاره به اهمیت توسعه کشت گیاهان دارویی و خوراکی گفت: با هدف ترویج و توسعه 
کشت گیاهان دارویی، نخستین مزرعه پرورش آلوئه ورا در شهرستان کهگیلویه در 
فضایی به مساحت ۲ هکتار ایجاد شده است. با توجه به شرایط آب و هوایی، خاک مناسب و 

ویژگی های آلوئه ورا، این محصول برای کشاورزان خاص و به صرفه است.

برداشت 60  تن آلوئه ورا در کهگیلویه

سیاست زدگی
اقتصاد ایران

اقتصاد ایران در هفته ای که گذشت؛

 نوسان: ماه های اخیر بازارهای سرمایه گذاری در کشورمان شرایط 
بی سابقه ای را تجربه کرده است. شرایطی که اگر همراه با دقت و توجه 
کافی نباشد، تبدیل به یک چالش در کشورمان می شود. توجه دولت و 
خبرها نسبت به این بازارها باعث ورود عموم جامعه به این بازارها شده 
است. بسیاری از افراد با درآمد متوسط و پایین با ریسک زیادی وارد 
معاملاتی شده اند که می تواند موجب خطرهایی برای خودشان و اقتصاد 
کشور باشد. سعید اسلامی بیدگلی دبیر کانون نهادهای سرمایه گذاری 
معتقد است اگر سیاستگذار، سیاست های صحیحی را در پیش بگیرد 
این بازار روبه  رشد می تواند ادامه پیدا کند. همچنین اگر سیاست ها 
صحیح نباشد و اشتباهات سیاستگذاری در اقتصاد کلان منجر به 
آسیب شود و افراد در بازارهای سرمایه گذاری دچار حالت روانی برای 
خروج شوند، آن زمان ممکن است افرادی که دیرتر وارد این بازارها 
شده اند آسیب جدی ببینند. آنچه می خوانید برجسته ترین نکاتی 
است که توجه اقتصاددانان ایرانی را در هفته قبل به خود معطوف کرد؛

جانشین شدن تولید داخل
با محصولات وارداتی

علی سرزعیم در دنیای اقتصاد نوشت: آمارهای وزارت صنعت نشان می دهد 
که تولید صنعتی در برخی بخش ها رشد داشته و نکته جالب تر این است که 
در برخی بخش ها با افزایش اشتغال روبه رو بوده ایم. این امر جز با جانشین 
شدن تولید داخل با محصولات وارداتی که به دلیل افزایش نرخ ارز گران 
شده اند ممکن نبوده و نیست. وی اضافه کرد: تردیدی نیست که کسی حامی 
نرخ های ارز بالای ۲۰ هزار تومان نیست، ولی فراموش نکنیم که رمز پایداری 
اقتصادی ایران در دو سال گذشته نه در جلسات بی فایده سیاستمداران و 
بوروکرات ها، که در عملکرد سازوکارهای اقتصادی است که با اصلاح نرخ 
ارز به فعالیت افتادند. هم اکنون اقتصاد تحت این فشارهای شدید در حال 
تجربه یک تغییر جهت مثبت است. تا پیش از کرونا آژانس های مسافرتی که 
کسب و کارشان حول یافتن مسافر ایرانی برای سفر به ترکیه، تایلند و امارات 
بود تحت شرایط افزایش نرخ ارز به این سمت رفتند که گردشگر خارجی 
برای ایران پیدا کنند و گردشگران ایرانی که به خاطر گران شدن نرخ ارز 
دیگر نمی توانستند به راحتی به خارج سفر کنند، روانه گردشگاه های داخل 
شدند و اشتغال داخل را تقویت کردند. آیا این امر بدی بود؟ نکته جالب تر در 
عرصه بازرگانی و صنعت و حتی خدمات در حال رخ دادن است. در گذشته 
کسب و کار شرکت های بازرگانی همه معطوف به واردات کالا از خارج بود، اما 
اینک این شرکت ها به سمت صادرات و یافتن بازارهای صادراتی و تولید آنچه 

در گذشته وارد می شد، سوق داده می شوند.

قطب نمای ارزی بازار مسکن
"بهروز ملکی" با اشاره به حال و روز اینروزهای بازار مسکن در کانال تلگرامی 
خود نوشت: نرخ ارز دارای دو اثر متضاد بر قیمت مسکن است؛ اول: افزایش 
نرخ ارز، سطح عمومی قیمت ها را در اقتصاد کلان و اقتصاد مسکن افزایش 
می دهد. این عامل، اثری همسو بر قیمت مسکن می  گذارد. دراین حالت، 
ارز به منزلۀ عامل تورم و بالطبع شاخصی برای قدرت خرید است در نتیجه 
افزایش نرخ ارز موجب افزایش قیمت مسکن می شود. دوم: بازار ارز، یکی از 
جایگزین  های بازار مسکن است. بنابراین، افزایش نرخ ارز باعث کاهش تمایل 
سرمایه )علی الخصوص سرمایه  های سوداگرانه( براي ورود به بازار مسکن 
می شود. این عامل اثری ناهمسو بر قیمت مسکن می  گذارد. در این حالت، 
ارز به منزله رقیب مسکن است در نتیجه افزایش نرخ ارز موجب کاهش 
قیمت مسکن می شود. این کارشناس حوزه مسکن ادامه داد: دو نیروي 
فوق، همجهت نیستند اما شواهد یک دهه اخیر بازار مسکن کشورمان حاکی 
از قویتر بودن نیروی اول نسبت به نیروی دوم است لذا در مجموع، قیمت 
مسکن همسو با نرخ ارز حرکت کرده و خود را با آن تطبیق داده است. به گونه 
ای که از سال ۱۳۹۰ به این سو، قیمت هر متر مربع مسکن در تهران حول 
و حوش ۱۰۰۰ دلار )۸۰۰ تا ۱۲۰۰ دلار( بوده است. براین اساس انتظار می 
رود بازار مسکن بیش از طرح های پرطمطراقی که رسانه ای می شوند، از بازار 
ارز تاثیر بپذیرد.  وی تاکید کرد: در مجموع هرچند تاثیر سایر متغیرها بر بازار 
مسکن، قابل انکار نیست اما می توان بازار ارز را قطب نمای نسبتا کم خطایی 

برای بازار مسکن در نظر گرفت.

دولتی که به جای تاریخ جغرافیا می سازد!
کمال اطهاری در شرق نوشت: باوجود فرصت کافی چند دهه ای، دولت های 
ما نتوانسته اند تاریخ ساز باشند. اما همواره خواهان ساختن جغرافیا بوده اند؛ 
پایتخت را انتقال دهند، آب شور را از دریای عمان به کویر لوت و از دریای 
)دریاچه( خزر به کویر مرکزی بیاورند، جهت مهاجرت را معکوس کنند، 
مسکن مهر و ملی بسازند و حاشیه نشینی را جمع کنند و... . چرا؟ چون از 
ساختن تاریخ نومید ند و ساختن جغرافیا را آسان می پندارند؛ چون ساختن 

جغرافیا در نظر آنها چیزی جز »بنایی« نیست! 
این اقتصاددان اضافه کرد: بنایی هم نه الگوی توسعه می خواهد و نه سیاست 
اجتماعی، نه ساختن نهادهای تمرکززدایی دموکراتیک می خواهد، نه انتخابات 
آزاد و مجازشدن سندیکا و نه حضور در FATF، نه به تغییر نظام بهره برداری 
کشاورزی نیاز دارد، نه برپایی نظام مالی مسکن کم درآمدها می خواهد و نه 
توانمند و تواناسازی آنها در سکونت گاه های غیررسمی و نه ساختن نهاد بازار 
رقابتی و انتقال ذخایر بانکی از مستغلات و مال ها و انحصارات به بخش مولد 
و نه به ساختن نهادها و محیط تولید دانش بنیان و قابل رقابت با خارج محتاج 
است؛ بنایی تنها چند نقشه و مصالح ساختمانی و مهندس و کارگرِ بدون 
بیمه و سندیکا، به علاوه بولدوزر و بیل و ماشین حفار می خواهد که همه از 
داخل و خارج کشور بدون دردسر قابل فراهم کردن است. وی تاکید کرد: آیا 
پیشنهاددهندگان به این فکر نکرده اند که تغییر جغرافیایی پایتخت به این 
دلیل، به منزله پایان تاریخ است؟ پایان سخن اینکه تنها تاریخ سازان می توانند 

جغرافیا را بسازند.

طرح های پرطمطراق
در بازارهای سرمایه گذاری

حدود دو دهه است که جریان دائمی آب در 
رودخانه زاینده رود قطع و یا مقطعی شده 
است یعنی چندماهی به منظور کشاورزی، 
زیبایی بخشیدن به شهر اصفهان و سایر 
موارد باز می شود اما مجدد برای مدتی بسته 
می شود و بستر این رود زنده را به کویر مرده 
تبدیل می کند. با هربار جاری شدن آب 
در بستر خشک این رودخانه مردم شهر با 
شادمانی برای تفریح و تفرج به سوی آن 
می آیند، با بسته شدن آن غمگین می شوند. 
در طی این مدت بارها و بارها کارشناسان، 
فعالین و دوستداران محیط زیست نسبت 
به پیامدهای فصلی شدن جریان اب این 
زمین های  فرونشست  جمله  از  رودخانه 
بستر و اطراف آن هشدار داده اند. حتی 
دوستداران میراث فرهنگی نیز به منظور 
حفاظت و استحکام پایه پل های تاریخی 
روی این رود خواستار جریان دائمی آب 
این وجود بنظر می رسد آنچه  با  شدند. 
کمتر مورد توجه مسئولین و افکار عمومی 
قرار گرفته است نیازمند اقدامی جدی برای 
جلوگیری از آن است مرگ ماهی ها و سایر 
آبزیانی است که با هربار باز شدن آب در 
این رودخانه ورود پیدا می کنند و با قطع 

ناگهانی آب نابود می شوند.

مرگ گونه های حساس 
هشداری برای گونه های مقاوم

هرچند مرگ ماهی ها در اثر قطع آب کمتر 
مورد توجه افکار عمومی قرار گرفته است 
اما به این معنی نیست که اصلا مورد توجه 
نبوده است. ازاین رو در چندسال گذشته 
شاهد بودیم تا دوستداران و مردم محلی 
پیش از قطع جریان اب با صید ماهی ها، 
انتقال آنها به تانکرهای آب و رها سازی شان 
در قسمت های پر آب رودخانه سعی در 
نجات زندگی آنها کردند. اما آیا این اقدامات 
کافیست؟ مهم تر اینکه ایا همه ماجرا مرگ و 
زندگی ماهی ها و سایر آبزیان ختم می شود؟

دکتر محمد کوشانفر پژوهشگر و استاد 
هفته  که  محیط زیست  حوزه  دانشگاه 
گذشته با انتشار تصویر از لاشه دو ماهی در 

حوالی پل خواجو نسبت به مرگ ماهی ها 
واکنش نشان داده بود این اتفاق را از اولین 
پیامدهای خشکی زاینده رود دانست که 
همچو زنجیره ای امتداد خواهد داشت در 
گفتگو با خبرنگار نوسان توضیح داد: باید 
توجه داشت در بستر این رودخانه تعداد 
زنده  و سایر موجودات  آبزی  بی شماری 
زندگی می کنند که با هربار جاری شدن 
آب فعالیت آنها نیز آغاز می شود و از نقطه ای 
به نقطه دیگر می روند مانند بذر گیاهان که 
با جریان آب حرکت می کنند و در نقاط 
مناسب رشد می کنند، به این شکل باعث 
تنوع زیستی، حفظ و پایداری آن می شوند 
که با قطع جریان آب، شبکه زندگی این 

موجودات زنده نیز قطع می شود.
کوشانفر تاکید کرد: بنابراین خلاف تصور 
گروهی که مرگ ماهی ها و سایر آبزیان 
را تنها پیامد قطع آب می دانند باید گفت: 
خیر، قطع ناگهانی آب پیامده های زیادی 
دارد که اولین آن با مرگ آبزیان آغاز می شود 
نهایت  در  و  گیاهان  آب،  خاک،  متوجه 
ناپایداری اکوسیستم منطقه خواهد شد. به 
بیان بهتر مرگ گونه های حساس هشداری 

برای گونه های مقاوم مانند انسان است.
و  فعال  انتخابی  حشمت الله  همچنین 
در  پیشتر  که  محیط زیست  پژوهشگر 
به  نسبت  چندین بار  گذشته  سال های 
این اتفاق هشدار داده است، این بار نیز در 
گفتگو با خبرنگار نوسان ضمن توصیف 
رودخانه  یک  بعنوان  زاینده رود  رودخانه 
طبیعی و دائمی تاکید کرد: با هربار قطع  
و وصل شدن جریان آب زندگی گونه های 
زیستی  بسیاری از آبزیان و کفزیان گرفته 
تا گیاهان و پرندگان به مخاطره می افتتد، 
معمولاً مرگ ماهی ها بیشتر از سایر گونه ها 
زیستی به چشم می خورد، در حالی که در 
این رودخانه گونه های زیستی فراوانی از 
آبزیان و کف زیان و سخت پوستان وجود 
دارد، به عنوان مثال اگر همین الان به کنار 
رودخانه برویم در قسمت های برکه مانند 
موجودات ریز زرد رنگی را مشاهده می کنیم 
که یکی از انواع پلانکتون هاست که غذای 

آبچر  کنار  پرندگان  ماهی ها  از  برخی 
هستند یا مرغابی هایی که در لجن به دنبال 
موجودات زنده برای خوراک خود هستند. 
همچنین برخی از کف زیان این رودخانه 
هستند.  دوزیستان  و  ماهی ها  خوراک 
علاوه بر تمام موارد هنگام قطع آب، تخم 
یا لارو بسیاری از این زیستمندان در میان 
گل ولای رودخانه باقی می ماند تا دوباره 
هنگام جاری شدن آب به حیات خودشان 
ادامه دهند مشروط به اینکه فاصله زیادی 
بین جریان آب ایجاد نشود. بنابر این در 
زاینده رود ما با یک اکوسیستم و چرخه 
غذایی روبه رو هستیم که با هربار قطع و 
وصل شدن جریان آب به مخاطره می افتتد.

زاینده رود؛ 
فصلی یا دائمی

درحالی که در چندسال گذشته یکی از 
اصلی ترین مطالبات شهروندان اصفهانی 
و بسیاری از فعالین محیط زیست جریان 
است  زاینده رود  رودخانه  در  آب  دائمی 
گروهی به استنداد برخی از تصاویر موجود 
از دوران قاجار و پهلوی اول که آب رودخانه 
زاینده رود اندک و بستری به ظاهر خشک 
داشته است این رودخانه را در طول تاریخ 
فصلی می خوانند که پس از دهه ۵۰ با 
احداث سد زاینده رود به رودخانه دائمی 
تبدیل شده است. اما آیا این رودخانه فصلی 
بوده است و اگر این چنین بوده است تکلیف 
میلیون ها گونه جانوری و گیاهی که در آن 

زندگی می کنند چیست؟
است:  معتقد  رابطه  این  در  کوشانفر 
زاینده رود هرگز فصلی نبوده است. شاید 
شده  کم آبی  دچار  مقاطع  از  برخی  در 
باشد با با رودخانه فصلی متفاوت است. هر 
اکوسیستمی می تواند به بی ثباتی برسد اما 
سپس خود را ترمیم کند از جمله زاینده رود 
که برخی مقاطع به تنش خورده و به شکل 
موضعی دچار کم آبی شده است اما مجدد 

پر آب شده است. 
روی  از  را  افراد  این  ادعای  نیز  انتخابی 
غرض ورزی با بی سوادی می داند و تاکید 

می کند: در هیچ منبع و یا کتاب جغرافیا از 
زاینده رود به عنوان رودخانه فصلی نام برده 
نشده است و افرادی که چنین ادعایی دارند 
یا بی سوادند و تعریف رودخانه فصلی را 
نمی دانند یا غرض ورز. در طول یکصدسال 
گذشته نیز تا قبل سال ۷۹ این رودخانه 
هرگز خشک نشده است، تنها یکبار در زمان 
ظل سلطان اواخر تابستان از لنجان به پایین 

رودخانه دچار خشکی کامل شده است.

رودی زنده 
نه کانال آبرسانی

در نهایت حشمت الله انتخابی معقتد است: 
مشکل اینجاست که مدیران ما برای حق آبه 
رودخانه و گونه های زیستی آن حقی قائل 
نیستند و کارکرد رودخانه را در حد یک 
کانال آبرسانی یا لوله آب تقلیل داده اند که 
هر زمان لازم بود آب ان را وصل و هر زمان 
خواستند قطع کنند. در حالی که رودخانه 
یک موجود زنده است که هزاران گونه زنده 
دیگر در بستر و حریم آن زندگی می کنند 
وابسته  آن  آب  به جریان  زندگی شان  و 
است که انسان ها یکی از آنها هستند. او 
اضافه می کند: بعد از اینکه در دهه ۴۰ 
سد زاینده رود در بالادست این رودخانه 
تاسیس شد ما هرگز نباید با این وضعیت 
روبه رو می شدیم خشک شدن زاینده رود 
طی دو دهۀ اخیر به علت مدیریت نادرست 
منابع و مصارف آب بوده است. او ادامه داد: 
طی سال آبی گذشته، یعنی از مهرماه سال 
۹۸ تا شهریور امسال چیزی حدود ۱۷۸۰ 
میلیون متر مکعب آب از سد زاینده رود 
ده  از  کمتر  اگر  است،  شده  رهاسازی 
درصد آن یعنی ۱۷۶ میلیون متر مکعب 
آب را که معادل حقابه قانونی زاینده رود 
در  اکنون  می کردیم،  صرفه جویی  است 
رودخانه آب جاری بود. از مقدار ۱۷۸۰ 
بیش از ۱۲۰۰ میلیون متر مکعب آب برای 
زمین های پایین دست سد چم آسمان رها 
شده که بیش از ۸۰۰ میلیون متر مکعب آن 
از ابتدای بهار تا آخر تابستان به کشاورزی 
اختصاص داشته است و قطره ای از این آب 
بعد از سد رودشتین در رودخانه به سمت 
پیدا  جریان  گاوخونی  بین المللی  تالاب 
نکرده است. این در حالی است که مطابق 
قانون و مصوبات متعدد، حقابۀ تالابها و نیاز 
زیست محیطی رودخانه در اولویت بعد 
از آب شرب و مقدم بر مصارف کشاورزی 
و صنعتی است. متأسفانه مادام که مدیران 
مسئول بر این خطای خود پی نبرند و در 
صدد اصلاح آن بر نیایند با این مشکل 

مواجه هستیم.

مرگ ماهی ها زنگ خطر را به صدا در آورد؛

هشداری که باید جدی گرفت!
کارشناسان و فعالین محیط زیست معتقدند مرگ آبزیان در بستر زاینده رود نشانه ناپایداری اکوسیستم زاینده رود است

ــا   ــه ت ــی ک ــر از آبزیان ــی دیگ ــا و برخ ــه ماهی ه ــری از لاش ــار تصاوی ــا انتش این روزه
ــته  ــت بس ــه عل ــون ب ــد و اکن ــی می کردن ــده رود زندگ ــتر زاین ــش در بس ــه پی ــک هفت ی
شــدن جریــان آب ایــن رودخانــه بــه مــرگ محکــوم شــده اند در برخــی از خبرگزاری هــا 
ــود؛  ــا واکنــش کارشناســان محیط زیســت و افــکار عمومــی همــراه ب و فضــای مجــازی ب
تصاویــری کــه بــا هــر بــار بســته شــدن جریــان آب زاینــده رود بــا آن روبــه رو می شــویم 
ــب  ــود جل ــه خ ــت را ب ــتداران محیط زیس ــه دوس ــا توج ــته باره ــال گذش و در چندس
ــن رود  ــکی ای ــای خش ــایر پیامده ــه س ــه ب ــدازه ک ــود آن ان ــن وج ــا ای ــت. ب ــرده اس ک
ماننــد تاثیــر آن برکشــاورزی و یــا پایــداری پل هــای تاریخــی روی آن پرداختــه شــده اســت بــه ایــن 
بعُــد از ماجــرا پرداختــه نشــده اســت.  ایــن درحالیســت کــه بــه اعتقــاد کارشناســان مــرگ ماهی هــا 
ــت. ــدی گرف ــد آن را ج ــه بای ــت ک ــن رود اس ــتم ای ــداری اکوسیس ــرای ناپای ــدی ب ــداری جدی هش
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حمیدرضا امام قلي تبار، بازرس مجمع عالي نمایندگان کارگران کشور با اشاره به اینکه خط 
فقر در جامعه براي خانوار ۴ نفره ۱۰ میلیون تومان است، گفت: بسیاري از کارگران توان 
خرید گوشي موبایل براي ادامه تحصیل فرزاندان شان را ندارند. او افزود: در چند سال اخیر 
آحاد جامعه و علي الخصوص کارگران کشورمان تحت تاثیر شدید ترین فشارهاي اقتصادي 
همچون افزایش افسارگسیخته تورم، کاهش درآمد و کاهش قدرت خرید، افزایش فقر 
روبه رو بوده اند که در این اواخر مهمان ناخوانده اي به نام کرونا به آن اضافه شده است.

دبیر انجمن شرکت هاي هواپیمایي با اشاره به اینکه هم اکنون پروازهاي خارجي به ۲۰ مقصد 
خارجي انجام مي شود، گفت: با اضافه  شدن ایرلاین هاي داخلي و تعداد پروازها در مسیرهاي خارجي 
مانند ترکیه، مسلما قیمت بلیت هواپیما باز هم کاهش پیدا خواهد کرد. مقصود اسعدي ساماني، 
گفت: در حال حاضر پروازهاي خارجي ایرلاین هاي ایراني به ۲۰ مقصد افزایش یافته است 
و از ۱۲ مهرماه نیز پروازهاي آلمان )تهران-فرانکفورت( از سر گرفته مي شود. البته مذاکرات 
بسیاري از سوي ایرلاین ها و مسوولان هواپیمایي ایران با کشورهاي مختلف در حال انجام است.

 نوســان:  »احراز هویــت آگهي 
دهندگان خودرو و مســکن«، اقدام 
جدید بــراي جلوگیــري از دلالي و 
نوســان قیمتي در بــازار کالاهاي 

سرمایه اي است. 
دادســتاني با اعلام این موضوع که 
»از ایــن پس افرادي کــه قصد درج 
آگهي در سامانه هاي فروش مسکن 
و خودرو را دارند بایــد احراز هویت 
شوند« زمینه سیاســتگذاري براي 
جلوگیــري از تشــدید قیمت ها را 

تغییر داد. 
پیش تــر نیز در اردیبهشــت ســال 
جاري نابســاماني بازارهاي مسکن 
و خودرو، باعث شــد دستگاه قضایي 
سایت هاي فروش خودرو و مسکن را 
از درج قیمت در آگهي منع کند. هر 
چند روند افزایــش قیمت ها نه تنها 
در ایــن دو بازار که در ســایر بازارها 
نیز متوقف نشــد و تنهــا براي مدت 
محدودي قدري از آهنگ شــتابان 

قیمت ها کاسته شد.
 بــا مقایســه قیمت هاي خــودرو و 
مســکن طي دو دســتور دســتگاه 
قضایي براي مبارزه با دلالي قیمت ها 
نشان از »بي توجهي« بازارها به این 
رویه هــا و درنهایــت افزایش چند 

برابري نرخ ها خواهد بود.
پس از حذف قیمت هــا از آگهي ها و 
براســاس آمارهاي بانک مرکزي از 
اردیبهشــت ســال جاري تا مرداد، 
میانگین قیمت هر واحد مســکوني 
افزایشــي ۳۰درصــدي داشــته و 
از ۱۷ میلیــون و ۶۶ هــزار تومــان 
در اردیبهشــت بــه ۲۳ میلیــون و 
۱۰۰ هــزار تومان در مرداد رســید. 
گزارش هــاي بانک مرکزي نشــان 
مي دهــد کــه عــدم درج آگهي در 
ســایت ها بــراي بخــش مســکن 
نتوانســته راهگشا باشــد و از روند 

قیمتي آن بکاهد.
مقصر این شرایط کیســت؟ تجربه 
ثابت کرده که هر گونه منعي در درج 
قیمت ها تنها در یــک مقطع زماني 
کوتاه مي تواند مفید باشــد و نوعي 

برخورد با شفافیت است. ا
ین امــر دیر یــا زود زمینــه را براي 
ظهور و بروز سوءاستفاده گران فراهم 

مي کند. 
در واقع طرف هاي عرضه و تقاضا در 
بازار نمي توانند منشا افزایش قیمت 
باشند بلکه سیاستگذار پولي و مالي 
و البته مقام نظاره گر بازار اســت که 
باعث تشدید رشد قیمت ها مي شود. 

در صــورت حذف قیمت هــا، امکان 
کشف آن نیز از بین مي رود.

روابط  از  نقل  به  و  نوسان  گزارش  به 
نمایشگاه های  شرکت  عمومی 
علیرضا  اصفهان،  استان  بین المللی 
اسلامی  شورای  رئیس  نصراصفهانی 
نمایشگاه   دارد  اعتقاد  اصفهان  شهر 
اصفهان طی سال های گذشته تاکنون 
نقش  مختلف  نمایشگاه های  برپایی  با 
داشته  اصفهان  درخشش  در  عمده ای 
است؛ او می گوید: مشارکت کنندگان و 
نمایشگاه های  در  که  بازدیدکنندگانی 
از  نوعی  به  یافته اند،  حضور  مختلف 
گرفته اند.  بهره  اصفهان  ظرفیت های 
برپایی  اینکه  بیان  با  نصراصفهانی 
نمایشگاه در هر شهر، رخدادی است که 
می تواند توانایی های آن شهر را پررنگ تر 
توانمندی های یک  در حقیقت  و  کند 
شهر از بستر برپایی نمایشگاه ها نمایان تر 
می شود، تصریح کرد: به طور قطع برپایی 
نمایشگاه ها موجب رونق تولید و اشتغال 
می شود و فضایی برای ارتباط دو سویه 
مردم با تولیدکنندگان و یا بخش های 
مختلف تولید مهیا خواهد کرد. به گفته 
وی، با توجه به اینکه در فضای نمایشگاه 
و  بازارسازی  بازار،  گردش  نوعی  به 
حاضر  افراد  می شود،  انجام  بازاریابی 
بحث  در  کارشناسی  به صورت  آن  در 
اشتغال و رونق تولید تاثیرگذار خواهند 
بود و از بستر نمایشگاه اتفاقات بعدی در 
جهت رونق اقتصادی شهر اتفاق می افتد. 

نمایشگاه جدید، 
اقتصاد اصفهان را ماندگار می کند

اصفهان  شهر  اسلامی  شورای  رئیس   
خود  صحبت های  از  دیگری  بخش  در 
به  نمایشگاه  برگزاری  کرد:  تاکید 
خصوص زمانی که در سطح ملی برگزار 
می شود با تبلیغات جانبی خود می تواند 
پتانسیل های شهر و بخش های مختلف 
را به صورت دو سویه معرفی کند و به 
اعتبار و  از  نمایشگاه  طور قطع هر چه 
مکان فاخر و مناسب تری برخوردار باشد 
و  مشارکت کنندگان  استقبال  موجب 
وی  می شود.  تخصصی  بازدیدکنندگان 
نمایشگاه ها  برپایی  داد:  ادامه  همچنین 
از دو جنبه در حوزه گردشگری اصفهان 
آن  برپایی  واسطه  به  و  است  تاثیرگذار 
می توان شاهد جذب گردشگر و به نوعی 
گردشگر تجاری باشیم، از سوی دیگر  در 
این فضا صنعت گردشگری و هتلداری 
اصفهان رونق می گیرد، به همین دلیل 
سرمایه گذاری  گذشته  سال های  طی 
بسیاری برای ایجاد مکانی فاخر و در شأن 
اصفهان برای ساخت نمایشگاه جدید انجام 
شده تا تصویری ماندگار از توانایی های 
اصفهان در ذهن فعالان اقتصادی باقی 
جدید  فضای  در  قطع  طور  به  و  بماند 
ظرفیت های  اصفهان،  بزرگ  نمایشگاه 
نمایشگاهی افزایش خواهد یافت. به گفته 
نمایشگاه  جدید  فضای  نصراصفهانی، 

با توجه به برخورداری از استانداردهای 
بین المللی نمایشگاهی به جهت فضا، نور، 
پارکینگ  سرمایش،  گرمایش،  چینش، 
جذب  برای  مطلوب تری  شرایط  و... 
بازدیدکنندگان  و  مشارکت کنندگان 

تخصصی مهیا خواهد کرد.

تغییر الگوهای اقتصادی 
در بستر نمایشگاه 

بازرگانی  اتاق  نمایندگان  هیئت  عضو 
اصفهان نیز با تاکید بر اینکه اصفهان به 
بعد  اقتصادی  شهرهای  از  یکی  عنوان 
از تهران، مرکز تجارت کشور محسوب 
واحدهای  و  تجار  بزرگترین  و  می شود 
تولیدی و صنعتی در استان جمع شده اند، 
زیرساخت های  منظور  همین  به  گفت: 
بسیاری برای حوزه تجارت فراهم شده و 
اصفهان به عنوان استانی صادرات محور 
فعالیت می کند. احمد خوروش با تاکید 
بر اینکه نمایشگاه نقش مهمی در ارائه 
برای شهر  تابلویی  خدمات و همچنین 
افزود:  است،  اصفهان  صنایع  تمام  و 
در  که  توجهی  قابل  سرمایه گذاری  با 
نمایشگاهی  انجام شده،  اخیر  سال های 
در خور و شأن این شهر ساخته می شود 
و امیدواریم طبق برنامه ریزی ها در آبان 
امسال نخستین نمایشگاه در محل جدید 
برگزار شود و بتوانیم تابلویی از فعالیت های 
اقتصادی خود را به صورت کاملًا مدرن به 

تاکید کرد: زمانی  نمایش بگذاریم. وی 
وضعیت  بهبود  سمت  به  نمایشگاه  که 
تاثیر موثری در  برود،  اقتصادی  شرایط 
اصفهان خواهد داشت؛ چرا که اصفهان 
قدمتی  با  صنعتی  و  گردشگری  شهر 
برپایی  قطع  به طور  و  است  بالا  بسیار 
رویداد نمایشگاه در محل جدید می تواند 

سرنوشت اصفهان را تغییر دهد. 
رئیس کمیسیون گردشگری اتاق بازرگانی 
اصفهان با بیان اینکه در دنیا رشد شهری 
وابسته به اقتصاد آن است، تاکید کرد: به 
اقتصادی،  طور قطع تمام دستاوردهای 
صنعتی و تجاری در محل نمایشگاه به 
نمایش گذاشته می شود و به مرور شاهد 
تغییراتی در اقتصاد اصفهان خواهیم بود. 
خوروش با اشاره به شیوع کرونا، گفت: در 
حال حاضر با رعایت کامل پروتکل های 
بهداشتی، تولید و صنعت کشور در حال 
نفس  از  کشور  اقتصاد  تا  است  فعالیت 
نیفتد و با توجه به اراده مدیریت استان و 
راه اندازی هر چه  در  اصفهان  مسئولان 
سریع تر نمایشگاه، امیدواریم در آینده ای 
نزدیک شاهد تاثیر مثبت نمایشگاه بزرگ 

در معیشت مردم این شهر باشیم.

نمایشگاه جدید 
صنعت را به اهدافش می رساند

رئیس هیئت مدیره انجمن کارفرمایان 
نیز  اصفهان  استان  نساجی  صنایع 
در  استان  این  جدید  نمایشگاه  تاثیر 
به  وابسته  را  شهر  این  اقتصادی  رونق 
سیاست هایی دانست که از این به بعد قرار 
شاه کرمی  حبیب الله  کنیم.  اتخاذ  است 
گفت: بر اساس سیاست ها، میزان تبلیغات، 
که  امتیازاتی  و  شرکت کنندگان  درصد 
برای آنها در نظر گرفته می شود، میزان 
تاثیرگذاری نمایشگاه متفاوت خواهد بود. 
وی افزود: باید توجه داشت که چه گروه و 
برندهایی در نمایشگاه شرکت می کنند 
و اینکه آیا تنها نگاه درآمدی به نمایشگاه 
داریم و یا به عنوان یک بنگاه اقتصادی 
به آن نگاه می کنیم، نمایشگاه می تواند 
تاثیرگذار  اقتصاد یک کشور و شهر  در 
باشد. وی با بیان اینکه از محل نمایشگاه 
برای جذب  را  واسطه ها  می توان دست 
مشتریان جدید کوتاه کرد، تاکید کرد: 
اینکه نمایشگاه می تواند محلی برای توسعه 
صنعتی و اقتصادی باشد و یا برعکس، به 
آن  برپایی  برنامه ریزی های  و  سیاست  
بهره مندی  برای  بنابراین  برمی گردد، 
مناسب از فضای جدید نمایشگاه نیازمند 
گفته  به  هستیم.  مناسب  مدیریت 
شاه کرمی، اگر با مدیریت و برنامه ریزی 
صحیح پیش رویم، محل جدید نمایشگاه 
می تواند  درصد   ۴۰ بالای  تا  اصفهان 
رونق  و  ببرد  جلو  به  را  استان  صنعت 
اقتصادی از مسیر این زیرساخت اتفاق 

خواهد افتاد.

گامی برای رونق اقتصادشهر 

ادامه کاهش قیمت بلیت هواپیماخط فقر 10 میلیون تومان شد
  یادداشت

تاثیر مثبت نمایشگاه جدید اصفهان بر بهبود معیشت مردم؛ گزارش
سردرگمی در سایتهای 

خرید و فروش

دولت ها برای جبران کسری بودجه راهکارهایی به عنوان سیاست های 
مالی و پولی در نظر می گیرند، یکی از راهکارها سیاست های انقباضی مالی 
مثل کاهش مخارج بخش های جاری و عمرانی است ، راهکار دوم افزایش 
مالیات بر ثروت و دارایی و کاهش فرارهای مالیاتی و ســومین راهکار 
افزایش فروش اوراق و استقراض اســت که زیر مجموعه ها و روش های 
گوناگون دارد. راه حل چهارم افزایش فروش دارایی هاست که در سال های 

اخیر به عنوان یک گزینه جدی مدنظر بوده است.
کاهش مخارج بخش هــای عمرانی و جاری آســان ترین گزینه دولت برای 
کاهش هزینه هاست و اثرات ثانویه ای هم بر سیستم خواهد داشت که می تواند 
در نهایت منتج به کاهش تولید ناخالص ملی و کاهش رشد اقتصادی و    ... شود. 

کاهش هزینه های جاری هم کار دشــواری اســت چرا که هزینه های جاری 
دولت از جمله حقوق و دستمزد به راحتی قابل حذف یا چشم پوشی نیست.

راه حل دوم یعنی افزایش مالیات بر ثروت و دارایی منجر به افزایش درآمدهای 
دولت می شود اما در شــرایط کنونی کشــور، افرایش مالیات می تواند فشار 
های مضاعف بر تولید و یا فعالیت های اقتصادی وارد کرده و منجر به تشدید 

نارضایتی ها شود.
ســومین راهکار یعنی افزایش فروش اوراق و استقراض نیز با توجه به شرایط 
کنونی رکود اقتصادی، حساســیت برانگیز است. نرخ سود از ماه های نخست 
سال روند افزایشی در پیش گرفته که همین موضوع هزینه مالی جدیدی را 
می تواند برای دولت ایجاد کند و موجب کسری بودجه شدید تری برای سال 
آینده شود. راهکار فروش دارایی.ها نیز از ابتدای سال آغاز شده و به روش های 
گوناگون مثل واگذار کردن دارایی ها در بازار ســرمایه در حال انجام است. با 
توجه به ۴ راهکار ذکر شــده، می توان موضوع گشایش اقتصادی که از سوی 
دولت مطرح شد، مورد بررسی قرار داد.باید توجه داشــت که دولت راه های 
گوناگونی را در این مدت امتحان کرد و در نهایت با توجه به شرایط اقتصادی 
و سیاسی کشور به این نتیجه رسید که از طریق واگذاری و پیش فروش منابع 
نفتی کسری بودجه خود را تا حدودی جبران کند. این سازو کار با توجه به نو 
بودن، نیاز به برآوردهای جدی تر و بررســی دقیق زیرساخت های مورد نیاز 
برای اجرا دارد. ضمن اینکه ابزارهای مشــابه این طرح در بسیاری از کشورها 

تحت عنوان بهادار سازی اوراق جریان های آتی مورد استفاده قرار می گیرد.
این طرح با ۳ چالش اساسی و ابهام جدی رو بروســت؛ اول اینکه انتشار این 
اوراق چه بارهای مالی اساســی برای این دولت و دولت های بعدی ایجاد می 
کند که دولت در این طرح به آن پاســخ نداد و مقاومت های سیستمی با این 
طرح نیز به همین دلیل بود. ابهام بعدی این است که چون ساختار این اوراق 
و تضمین بازدهی آن معادل ســود بانکی تدوین شده، مشخص نشده که در 
صورت افرایش نرخ ارز و قیمت نفت چه ســودآوری عاید خریداران و سرمایه 
گذاران می شــود. چالش مهم تر اینکه به هر حال انتشــار این اوراق بر سایر 
متغیرهای پولی اقتصاد کشور تاثیر دارد و تاثیر مســتقیم آن بر نرخ بهره در 
سیستم بانکی خواهد بود.نکته قابل توجه اینکه قیمت گذاری اوراق به چشم 
انداز آن ها بستگی دارد که دوحالت برای آن متصور است، یکی اینکه در آینده 
میزان فروش صادراتی ما با توجه به متغیرهای سیاسی وضعیت مطلوبی پیدا 
می کند پس صادرات افزایش یافته و نفت بیشتری خواهیم فروخت. که در این 
صورت ارزش و کارکرد ایــن اوراق افزایش می یابد و به دوران وفور درآمدهای 

نفتی خواهیم رسید.
در حالت دوم با فرض لغو نشدن تحریم ها و نبود امکان فروش نفت، دولت در 
زمان سررسید این اوراق ناچار به تسویه ریالی اســت که تامین این بار مالی، 
چالش جدیدی را درسیستم اقتصادی دولت ایجاد می کند و می تواند کسری 
بودجه شدیدی در سال های آینده به کشور تحمیل کند. بسیاری از انتقادها به 
این طرح ناشی از همین مساله بود.در مجموع طرح گشایش اقتصادی می تواند 
جنبه های مختلفی داشته باشد. ضمن اینکه باید توجه کرد در شرایط کنونی 
و حال و روز اقتصاد کشــور نمی توان از روش های سنتی قبلی استفاده کرد و 
باید به دنبال راه حلی گشت که مشکل کسری بودجه را به صورت اساسی حل 
کند. همچنین دولت باید جزئیات فنی و مالی و عملیاتی آن را به صورت دقیق 
مطرح کند.دو شرط اساسی موفقیت این طرح آن است که چشم انداز فروش 
نفت مثبت باشد و دولت بتواند به بهترین شکل پاسخگوی اوراق منتشره باشد. 
دوم باید از ورود به قیمت گذاری این اوراق به طور جدی خودداری کرده و آن را 
به سیستم قیمت گذاری بازار سپرد. البته دولت باید کف سود سالانه را رعایت 
کند اما قیمت گذاری بازاری آن را در چارچوب عرضه و تقاضا لحاظ کند، چرا 
که بازار نسبت به هرگونه ورود دولت می تواند واکنش های اساسی نشان دهد. 
باید بپذیریم کشور در شرایط ســختی قرار دارد و تصمیم گیری درباره این 

شرایط اگرچه ضروری اما دشوار است.

تصمیمات دشوار 
در روزهای سخت

راهکارهای پیش روی دولت برای جبران کسری بودجه؛

 نوســان: رییس کل سازمان توســعه تجارت 
ایران با اشــاره به تســریع در روند بازگشت ارز 
حاصل از صــادرات گفت: بر اســاس آمار از ۳۱ 
تیرماه تــا ۳۱ مردادماه، بیش از یــک میلیارد و 
۵۰۰ میلیون یورو ارز حاصل از صادرات به چرخه 
اقتصادي کشور بازگشــته است.»حمید زادبوم« 
تصریح کرد: سازمان توسعه تجارت ایران با تشکیل کارگروه اقدام ارزي 
و کمیته پایش رفتار تجاري و با اســتفاده از ابزارهاي تشــویقي خود و 
همچنین برگزاري جلســات متعدد با صادرکنندگان در تهران و مراکز 
استان ها بازگشــت ارز حاصل از صادرات را تســریع کرده است.زادبوم 
تصریح کرد: ۲۱ هزار و ۱۸۴ نفر در سال هاي ۹۷ و ۹۸ اقدام به صادرات 
کرده اند که از این تعداد تاکنون حدود ۱۰ درصــد معادل ۲ هزار و ۵۶ 

نفر تعهدات خود را ایفا کرده اند.

 نوسان: معاون بهره برداری ذوب آهن اصفهان  
گفت: به طور متوســط در شــش ماه گذشته هر 
ماه ۵ هزار تن ریل تحویل مشــتری داده شــده 
اســت و در حال حاضــر تقاضا قابلیــت افزایش 
تولید و تحویل ریل به مشــتری وجود دارد و می 
توانیم در نیمه دوم سال، تولید را به ۱۰ هزار تن 
در ماه افزایش دهیم. مهرداد تولائیان با اشــاره به ایــن که دو قرارداد 
شرکت ذوب آهن اصفهان حدود ۱۰۰ هزار تن ریل است، گفت: شرکت 
ذوب آهن اصفهان یک قرارداد عمده با قرارگاه خاتم برای ســاخت ریل 
زاهدان-چابهار و یک قرارداد هم با شــرکت زیرساخت برای تامین ریل 
چند محور دارد که شامل محور های ســنندج، رشت، میانه و یزد است 
که در بازه زمانی یک ســاله ذوب آهن اصفهان ریل مــورد نیاز آن ها را 

تامین می کند.

 نوسان:  بر اساس آمارهاي قابل دسترسي که در 
سایت بورس کالا ثبت شــده، میزان عرضه شمش 
فولاد در پنج ماهه امسال یک میلیون و ۱۶۲ هزار 
و ۹۲۹ تن بــود، در حالي که بر پایــه اعلام انجمن 
تولید کننــدگان فولاد ایران در چهار ماه نخســت 
امســال حدود پنج میلیون و ۵۰۰ هزار تن شمش 
فولاد تولید شــده و در عین حال بایــد ماهانه حدود یــک میلیون تن در 
بورس کالا عرضه مي شد. کاهش عرضه شــمش در بورس کالا سبب شد 
تا نوردکاران در بخش پایین دستي زنجیره فولاد به دلیل تامین نشدن مواد 
اولیه با چالش روبه رو شوند. داریوش اسماعیلي، معاون وزیر صنعت، معدن و 
تجارت در نشست اعضاي انجمن نوپاي نوردکاران فولادي ایران بر ضرورت 
الزام عرضه شمش فولادســازان در بورس کالاي ایران و برداشتن موانع و 

محدودیت براي نوردکاران تاکید کرد.

 نوسان:  مدیر سامانه اعتبارسنجي کارت هاي بازرگاني 
سامانه جامع تجارت با بیان اینکه اتاق بازرگاني از فرآیند 
صدور کارت  حذف نشده اســت، گفت: استعلام هاي 
کارت بازرگاني ذیل ســامانه جامع تجارت به  صورت 
برخط از ۲۰ دستگاه انجام مي شــود. بر اساس ماده ۳ 
قانون مقررات صادرات و واردات وظیفه تایید کارت هاي 
بازرگاني با وزارت صمت و صدور کارت بازرگاني به  عهده اتاق بازرگاني اســت. در 
فرآیند جدید نیز تنها ثبت درخواست هاي مرتبط با کارت بازرگاني بر اساس قانون 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز به سامانه جامع تجارت منتقل شده و متقاضیان به  جاي 
جابه جایي بین درگاه هاي مختلف، تمام فرآیندهاي تجاري خود را ذیل سامانه 
جامع تجارت به عنوان پنجره واحد تجاري کشور انجام مي دهند. مهدي فسنقري، 
مدیر سامانه اعتبارسنجي وزارت صمت گفت: بررســي مصادیقي در خصوص 

تخلفاتي که با کارت هاي بازرگاني انجام شده قابل توجه است. 

بازگشت 1.5 میلیارد یورو ارز صادراتي استعلام کارت بازرگاني از 20 دستگاه رفع موانع براي نوردکاران تولید سوزن ریل را بومی سازی می کنیم
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 مدت زیادی اســت که قیمت ورق های 
فولادی در بازار با چالش مواجه اســت. 
تولیدکننــدگان می گوینــد هر آنچه 
تولید می کنند به بــازار ارائه می دهند و 
مصرف کنندگان بر این باورند که دستشان 
به آنچه نیاز واحدهای تولیدی شان است 
تولیدکنندگان  نمونۀ آن هم  نمی رسد. 
لوازم خانگی هستند که تولیدکنندگان 
محصولات فــولادی را مقصر می دانند. 
به هرحال شرکت فولاد مبارکه ازجمله 
ورق  تولیدکنندۀ  معظم  شــرکت های 
فولادی و تأمین کنندۀ اصلی نیاز صنایع 
پایین دستی در این حوزه است. ریشۀ بروز 

اختلافات قیمت ورق در بازار چیست؟
بدون تردید دلیل اصلــی اختلاف قیمت ورق 
در بازار، کنترل دســتوری قیمت ورق فولادی 
به جای تعیین قیمت در فرایند شــفاف عرضه 
و تقاضا در بورس کالاســت. البتــه باید به این 
نکته هم توجه داشت که نوســانات قیمت ارز 
و انتظار افزایش قیمت ورق هــای فولادی در 
بین مشــتریان نیز بی تأثیر نبــوده و اوضاع به 
نحوی پیش رفته که موجــب افزایش تقاضا و 
انباشت ورق در شــرکت های خریدار به دلیل 
ترس از افزایش قیمت بیشتر و نیز سفته بازی و 
سودجویی دلالان به دلیل ناتوانی شرکت های 
تولیدکنندۀ واقعی از خرید شود. در این میان، 
اصرار بیش از حد بر کنتــرل قیمت در بورس 
کالا نیز دقیقا سبب ورود دلالان به چرخۀ خرید 
محصول شده است. با انجام عملیات سفته بازانه، 
اقلام لازم به دست تولیدکنندۀ واقعی که به نوعی 

مصرف کنندۀ واقعی محصولات فولادی است، 
نمی رسد؛ چراکه دلالان این فرصت را از صنایع 
پایین دســتی به عنوان مصرف کننــدۀ واقعی 
می گیرند. بنابراین باید تأکید کرد که لازم است 
همانند سال های گذشــته، عرضۀ اختصاصی 
هرچه بیشتر برای شرکت هایی همچون فولاد 
مبارکه فعال گردد تا نیاز تولیدکنندگان واقعی 
بر اساس شناخت و تجربۀ ۲۵ سالۀ این شرکت 
تأمین گردد و ضرورتی برای مراجعۀ مشتریان 
به بازار و ایستادن در صف انبوه دلالان نباشد و 

سفته بازی نیز کاهش یابد.
 به هرحال دولت هــم می خواهد نقش 
خود را به عنوان سیاست گذار و مداخله گر 
به منظور تنظیم بازار ایفا کند و بنابراین 
درست یا غلط، دست به اقداماتی می زند. 
آیا در حوزۀ محصولات فولادی تخت، واقعا 
کمبود تولید وجود دارد یا مکانیسم های 

عرضه به خوبی کار نمی کنند؟
واقعیت آن است که در سال ۹۸ مصرف ظاهری 
اسلب در کشــور حدود ۸ میلیون تن بوده که 
تقریبا همین مقدار نیز به بازار داخل عرضه شده 
است. البته لازم است جهت تأمین هرچه بیشتر 
اســلب موردنیاز بازار داخلی، اهتمام بیشتری 
صورت گیرد و تولیدکنندگانی که توأمان اسلب، 
بلوم و بیلت تولید می کنند، تمرکز اصلی خود را 
بر تأمین حداکثری اسلب موردنیاز بازار داخلی 
قرار دهند. همچنین باید به این نکته توجه داشت 
که اسلب تحویل شده به نوردکاران کشور برای 
تولید محصولات خطوط پایین دستی فولادی، 
نظیر محصولات گرم، سرد و پوشش دار است 

و بر این اساس، اگر دیگر شرکت های نوردکار، 
محصولات تولیدی خود را مانند شرکت فولاد 
مبارکه به صورت منظــم و مــداوم در بورس 
عرضه کنند، تقاضای بــازار فروکش می کند 
و بین عرضــه و تقاضا تعادل ایجاد می شــود. 
برای این مهم ضروری است چند اقدام اساسی 
صورت گیرد: اولا نوردکاران باید زمینۀ افزایش 
بهره وری خطوط تولیدی خود را فراهم سازند؛ 
ثانیا قرار تعهد تولید برای آن ها از ســوی دولت 
و سیاســت گذار صادر گردد. البته این دو اقدام 
به تنهایی کافی نیست؛ بلکه نکتۀ سومی که باید 
مورد توجه قرار گیرد آن است که قیمت پایه برای 
نوردکاران باید بر اســاس میانگین کشف شدۀ 

قیمت های قبلی باشد.
از ســوی مصرف کنندگان   شائبه ای 
ورق های فولادی مطرح می شــود و آن 
اینکه خود تولیدکنندگان شــرایط را 
به گونه ای پیش می برند که وضعیت بازار 
این طور باشد. با توجه به این توضیحات، 
آیا باز هم شما معتقدید تولیدکنندگان 
از عرضۀ به موقع و مکفی ورق ســر باز 
می زنند یا ایــن کار اصولا صرفه ای برای 

تولیدکنندگان ورق ندارد؟
همان طور که مستحضرید از ابتدای راه اندازی 
بورس کالا در کشــور، شــرکت فولاد مبارکه 
همواره و به صورت پیوسته و منظم، تنها شرکت 
عرضه کننــدۀ ورق های فولادی بوده اســت؛ 
درحالی که دیگر تولیدکنندگان ورق، تاکنون 
هیچ گونه عرضه ای در بورس کالا نداشته اند و 
پیگیری نهادهــای نظارتی نیز منجر به عرضۀ 

آن ها نشده است. بر این اساس، مقتضی است 
تدابیر لازم و مؤثری در این خصوص اتخاذ گردد 
و نظارت دســتگاه های نظارتی بر عملکرد این 
شرکت ها بیشتر شود. ما این نکته را قبول داریم 
که باید همۀ تولیدکنندگان دست به دست هم 
دهند و نیاز داخلی و صنایع پایین دســتی را با 
قیمت مناسب و در شرایط خوب تأمین کنند، اما 
فولاد مبارکه در این مسیر از هیچ کوششی دریغ 

نکرده است.
 به هرحال هجمۀ تولیدکنندگان صنایع 
پایین دستی به مجموعه هایی مثل فولاد 
مبارکه هر چند وقت یک  بار فضای بازار 
را در برمی گیرد و مقامات مســئول را 
درگیر می کند. سؤال اصلی اینجاست که 
چه دلایلی در ذهن صنایع پایین دستی 
هست که به شکل گیری این فضاها منجر 

می گردد؟
شرکت فولاد مبارکه دارای کامل ترین زنجیرۀ 
خطوط تولید محصولات فولادی تخت و تنها 
عرضه کنندۀ همیشه در صحنۀ بورس کالا بوده 
و هست و همواره از سیاست گذاری های کلان 
کشور از جمله عرضۀ محصولات در بورس کالا، 
فروش محصولات بر اساس سامانۀ بهین یاب 
و مواردی از این دست تبعیت کرده و اطلاعات 
شفاف و روشنی در اختیار تمام نهادهای نظارتی 
و عامۀ مردم گذاشته است؛ همین دلایل باعث 
شــده از فولاد مبارکه انتظار برود که به عنوان 
تنها مرجع شفاف تأمین ورق فولادی تخت در 
کشور، کالای موردنیاز تمام صنایع را، خصوصا 
مشــتریانی که به محصــولات باکیفیت نیاز 

بیشتری دارند، تأمین کند.
 به هرحال دغدغۀ تأمین پایدار مواد اولیۀ 
صنایع پایین دستی در حوزۀ فولاد همواره 
وجود داشته است. چگونه می توان این 

دغدغه را  برطرف کرد؟
همان طور که می دانید تأمیــن مواد اولیه برای 
هر تولیدکننده ای چالش ها و دغدغه هایی ایجاد 
می کند که بر هیچ کس پوشــیده نیست؛ ولی 
در حوزۀ محصولات فــولادی جهت اطمینان 
خاطر تولیدکنندگان از تأمین پایدار مواد اولیه، 
نیاز اســت قراردادهای بلندمدتی منعقد شود 
و این مهم از طریق ترکیبی از عرضۀ عمومی و 

اختصاصی در بورس کالا قابلیت تحقق دارد.
 شــما چه برنامه هایی برای تأمین ورق 
موردنیاز صنایعی مانند خودروســازی، 

قطعه سازان و لوازم خانگی دارید؟
تقاضای ماهانۀ کلاف و ورق ســرد ۸۸ هزار تن 
بوده که ۶۵ هزار تــن از آن مربوط به تقاضای 
صنایع استراتژیک خودروسازی، قطعه سازی و 
لوازم خانگی است و تأمین نیاز این صنایع فقط 
با عرضۀ عمومی بدون شک به مخاطره خواهد 
افتاد. بنابراین تنها راه حل این است که تأمین 
نیاز صنایع اســتراتژیک مذکور از طریق ۹۰ تا 
۹۵ درصد عرضۀ اختصاصــی در بورس کالا و 
مابقی از طریق عرضۀ عمومی انجام پذیرد. بدین 
ترتیب کل تقاضای صنایع مذکور که در کشور 
قابل تولید اســت تأمین خواهد شد. در همین 
راستا فقط بشـکه سازان بتوانند از محل حداکثر 
۱۰ درصد عرضۀ عمومی در بورس کالا نیازشان 
را تأمین کنند که چون مقــدار تقاضا و عرضۀ 
عمومی متناسب می شود، قیمت کشف شده 

گزارش

  گزارش

 نوسان: حجت الاسلام محرابی، دادستان 
عمومی و انقلاب شهرستان مبارکه، به همراه 
اصغر هدایت، فرماندار این شهرستان، در 
جلسۀ مشــترکی با مهندس عظیمیان، 
مدیرعامل فولاد مبارکه، ضمن گفت وگو 
و تبادل نظر در خصوص راهکارهای تعامل 
هرچه بیشتر بین منطقه و این شرکت، با 
اهدای یک جلد کلام الله مجید و لوح تقدیر 
به مدیرعامل فولاد مبارکه از همکاری های 
شرکت فولاد مبارکه با شهرستان مبارکه 

تجلیل کردند.
در این جلسه که در محل برگزاری جلسات 
مدیریت شرکت فولاد مبارکه برگزار شد، 
حجت الاسلام محرابی، ضمن گرامیداشت 
یاد و خاطرۀ شــهدای هشت ســال دفاع 
مقدس، به حمایت های فــولاد مبارکه از 
انجمن حمایت از خانواده هــای زندانیان 
و مســاعدت های این شــرکت در احداث 
سوله های اشــتغال و مهارت آموزی برای 
زندانیان اشاره کرد و گفت: سازمان زندان ها 
معمولا بخشــی از هزینه های خــود را از 
محل کمک های نهادها و مراکز مردم نهاد 
تأمین می کرده است. وی در ادامه افزود: در 
سال های اخیر با نگاه مثبت مدیریت فولاد 
مبارکه، شــاهد کمک های قابل توجهی از 
جانب این شــرکت بوده ایم که از آن جمله 
می توان به تأمین هزینۀ ســاخت ســوله 
۳هزار مترمربعی زندان اســدآباد به عنوان 
یک اردوگاه استانی اشــاره کرد. دادستان 
شهرستان مبارکه مشارکت در تکمیل پروژۀ 
زندان اسدآباد را یک اقدام اجتماعی بسیار 
ارزشمند و اولویت دار برشمرد و بهره مندی 
اقشــار آســیب پذیر و دریافــت خدمات 
اشتغال زایی را ازجمله دلایل اهمیت تکمیل 

این طرح استانی دانست.
در ادامۀ این دیــدار، اصغر هدایت فرماندار 
شهرســتان مبارکه نیز هدف از حضور در 
شرکت فولاد مبارکه را تشکر و قدردانی از 
مدیریت فولاد  مبارکــه به جهت اقدامات 
صورت گرفته در عرصۀ مســئولیت های 
اجتماعی دانســت و ضمن درخواســت 
اســتمرار این حمایت ها، بر نقش این گونه 
کمک ها در کاهش آسیب های اجتماعی 
در میان خانواده هــا و مردم منطقه تأکید 
کرد. وی در ادامه خاطرنشان کرد: همواره 
شاهد مشــارکت فولاد مبارکه در زمینۀ 
حمایت از زندانیان و اقشــار آســیب پذیر 
بوده ایم و باید اذعان کنیم که حمایت های 
صورت گرفته در حوزۀ تکمیل زندان اسدآباد 
به عنوان یک اردوگاه استانی، تنها بخشی از 
اقدامات تأثیرگذار و قابل تقدیر این شرکت 
در این عرصه اســت. فرماندار شهرستان 
مبارکه همچنین به حمایت های شرکت 
فولاد مبارکه از بیمارستان حضرت محمد 
رسول الله و شبکۀ بهداشــت و درمان این 
شهرستان در مقابله با بیماری کرونا اشاره 
کرد و افزود: خوشبختانه با همکاری مردم 
شریف شهرســتان مبارکه و حمایت های 
بســیار خوب فــولاد مبارکــه، وضعیت 
شهرســتان مبارکه هیچ گاه به محدودۀ 
قرمز  و بحرانی وارد نشــده است و جا دارد 
به عنوان یک ایرانــی، مراتب قدردانی خود 
را از کمک های قابل توجه فــولاد مبارکه 
به دانشگاه علوم پزشکی استان و سیستم 
بهداشت و درمان شهرســتان مبارکه ابراز 
نمایم. بنابر این گزارش، در ادامۀ این دیدار، 
مدیرعامل فولاد مبارکه نیز بر تعهد فولاد 
مبارکه در عمل به مسئولیت های اجتماعی 
تأکید و خاطرنشــان کرد: فولاد مبارکه با 
افزایش قابل توجه کمک ها و حمایت های 
خود از منطقۀ پیرامونی تــلاش کرده در 
چارچوب قوانین شرکت و با توجه به بضاعت 

industry

ــدگان  ــدگان و مصرف کنن ــان تولیدکنن ــوس می ــولادی در کش وق ــای ف ــت ورق ه ــی اس مدت
گفت و گو

گروه  صنعت
ــته اند  ــوان داش ــه در ت ــد هرچ ــدگان می گوین ــد. تولیدکنن ــی را می گذران ــای پرالتهاب روزه
ــی  ــر اصل ــا را مقص ــع کالاه ــام توزی ــز نظ ــدگان نی ــد. مصرف کنن ــه کار گرفته ان ــتر ب ــد بیش ــرای تولی ب
ــت دلالان و  ــکان آن در دس ــه س ــد ک ــازاری روی بیاورن ــه ب ــد ب ــور می کن ــا را مجب ــه آن ه ــد ک می دانن
ــر  ــا تأکیــد ب ــی شــرکت فــولاد مبارکــه، ب واسطه هاســت. طهمــورث جوانبخــت، معــاون فــروش و بازاریاب
ــه تعهــدات خــود  ــد و ب ــه فــروش محصــولات خــود کامــلا پایبنــد بوده ان اینکــه تولیدکننــدگان فــولاد ب
عمــل می کننــد، بــر ایــن بــاور اســت کــه کنتــرل دســتوری قیمــت فــولاد ســبب اختــلاف قیمــت ورق در 
ــورت  ــع ورق به ص ــه توزی ــرد ک ــه کار گی ــم هایی را ب ــد مکانیس ــت بای ــن دول ــت؛ بنابرای ــده اس ــازار ش ب

کاملا نظارت شده و بدون دخالت های دستوری دولت به شیوۀ عرضه و تقاضا پیش رود.

در آستانۀ بیست و نهمین ســالروز تأســیس هلدینگ فولاد متیل، مجتبی مهدیان 
مدیرعامل این گروه گفت: امروز یادآور به بار نشستن اندیشۀ تأسیس نهادی است که 
رسالت اصلی آن، علاوه بر رونق بخشیدن به صنعت کشــور، ارائۀ خدمات مطلوب به 
خانوادۀ بزرگ فولاد است. وی با تأکید بر اینکه این نهال ارزش آفرین در سال ۱۳۷۰ با 
حمایت فولاد مبارکه جان گرفت، ادامه داد: هلدینگ فولاد متیل اکنون به درختی بارور 
و تنومند تبدیل شده اســت که بیش از هر زمان می توان به ثمربخشی آن امید داشت.

هلدینگ فولاد متیل درخـتی بارور  و  تنــومنــد
هم زمان با گرامیداشت هفتۀ دفاع مقدس، جلسۀ کمیتۀ ایثارگران شرکت فولاد مبارکه با 
حضور معاون نیروی انسانی برگزار شد. در این جلسه، معاون نیروی انسانی و سازماندهی 
شرکت فولاد مبارکه ضمن گرامیداشت یاد و خاطرۀ شهدا بر نقش ایشان در هشت سال 
دفاع مقدس تأکید کرد. عباس اکبری محمدی خاطرنشان کرد: الگوبرداری از رزمندگان 
و حفظ روحیۀ همدلی و مجاهدت اقتصادی در چنین شرایطی می تواند همانند فضای 
همدلی که در بین رزمندگان موج می زد، راهکار برون رفت از این شــرایط سخت باشد.

الگوبرداری از رزمندگان راهکار بهبود شرایط اقتصادی

تعامل هرچه بیشتر
برای توسعۀ پایدار

معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه از نقش آفرینی در تأمین نیازهای صنایع پایین دستی فولاد می گوید:

گره گشایی از بازار ورق فولادی
جوانبخت: کنترل دستوری قیمت فولاد سبب اختلاف قیمت ورق در بازار شده است

 نوسان:در شهریورماه، آخرین ماه از فصل تابستان ۱۳۹۹ کارکنان 
نواحی فولادسازی و ریخته گری مداوم و نورد سرد فولاد مبارکه و 
همچنین شرکت های فولاد هرمزگان و فولاد سفیددشت چهارمحال 
و بختیاری به رکوردهای تازه ای در تولید روزانه و ماهانه دست یافتند 
و گام های اســتواری برای تحقق اهداف ســالانۀ خود برداشتند.  

دستیابی به دو رکوردِ
۱۳۳ ذوب و تولید ماهانه

کارکنان بلندهمت ناحیــۀ فولادســازی و ریخته گری مداوم فــولاد مبارکه موفق 
شدند با تولید ماهانۀ ۶۳۹ هزار تن تختال و تولید روزانۀ ۱۳۳ ذوب در آخرین روزهای 

شهریورماه، گام دیگری برای تحقق اهداف سالانۀ این شرکت بردارند.
مدیر ناحیۀ فولادسازی ضمن تأیید این خبر گفت: این میزان تولید ۲ هزار تن از رکورد 
قبلی در خردادماه ۹۹ بیشتر است؛ ضمن اینکه در شش ماهۀ اول سال جاری ۳ میلیون 
و ۵۹۰ هزار تن تختال تولید شد که در مقایســه با تولید شش ماهۀ اول سال قبل ۶.۸ 
درصد افزایش داشته است. غلامرضا سلیمی خاطرنشان کرد: رکوردشکنی های پیاپی 
همکاران در تمامی نواحی شرکت، به ویژه در ناحیۀ فولادسازی در سال جهش تولید و 
با وجود شرایط تحریم  و مبارزه با بیماری کووید ۱۹، نشان از عزم و اراده و توان کارکنان 
جهادگر ناحیه دارد و تحقق نتایجی فراتر از اهداف از پیش تعیین شده را تسهیل می کند.

قاســم خوشــدل، رئیس تولید ریخته گری مداوم فولاد مبارکه نیز در این باره گفت: 
همکاران ریخته گری برای سومیـــن بار در ســـال ۹۹ تلاش همـــکاران ناحیــــۀ 
فولادسازی و سایر واحدهای مرتبط را تکمیل کردند و با نشان دادن عزم راسخ خود در 
تحقق اهداف شرکت، جهش تولید را در عمل به نمایش گذاشتند. وی تصریح کرد: در 
کسب این موفقیت ها حمایت های مدیریت در تسهیل روند امور و ایجاد انگیزه و همدلی 
و نقش همکاران واحدهای تولید، تعمیرات جنبی، کارگاه تعمیرات ریخته گری، دفاتر 
فنی تولید و تعمیرات، برنامه ریزی تولید، تعمیرات مرکزی، بازرسی فنی و... مؤثر بوده که 
شایستۀ قدردانی است. دانیال نظری رئیس تعمیرات کوره های پاتیلی نیز افزود: تمامی 
واحدهای تولید و تعمیرات عزم خود را برای کســب این رکوردها جزم کرده بودند. در 
این بین، کارکنان واحد تعمیرات متالورژی ثانویه علی رغم تمام محدودیت های ناشی 
از شیوع ویروس کرونا، با تلاشی مضاعف، آماده به کاری تجهیزات را در سطح مطلوبی 

نگه داشتند.
در همین خصوص، امیر حســین مرادی رئیس تولید کوره های قوس الکتریکی نیز 
گفت: کسب رکورد تولید در ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم برگ زرین دیگری 
بر افتخارات این ناحیه افزود  و  در این خصوص، زحمات شبانه روزی واحدهای تعمیرات 
کوره، دفاتر فنی و هماهنگ کنندگان تولید، حمل مواد، حمل سرباره و ناحیۀ آهن سازی 

در جهت دستیابی به این رکورد قابل تقدیر است.
محمد نصیری رئیس تعمیرات کوره های قوس الکتریکی نیز تصریح کرد: در شرایط 
خاص حاکم بر کشور، رکورد شهریورماه نشان از تلاشی همگانی دارد و نماد خواستن 
است که در تک تک کارکنان فولاد مبارکه و ناحیۀ فولادسازی دیده می شود. مسیب 
فتاح المنان رئیس عملیات ثانویه نیز گفت: در ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم 
در تاریخ ۳۰ شــهریورماه ۹۹ رکورد تولید روزانه شکسته شــد و تولید ۱۳۳ ذوب به 
دست آمد. رکورد قبلی تولید ۱۳۱ ذوب و مربوط به پنجم اردیبهشت ماه ۹۹ بود. ثبت 
این رکوردهای پی درپی در فولاد مبارکه بی اثر بودن تحریم این شرکت و همت والای 
مدیریت و کارکنان را نشــان می دهد. این رکورد حاصل نشده است، مگر با همدلی و 

همکاری واحدهای تولیدی و تعمیراتی ناحیه و همراهی واحدهای ستادی و پشتیبانی.
دست یابی به رکورد تولید

 ۱7 هزار تن کلاف در خط نورد دو قفسه ای
در سال جهش تولید و با همت کارکنان پرتلاش واحد نورد دو قفسه ای، رکورد تولید 
کلاف خام برای محصول قلع اندود و تولید ماهانۀ این واحد شکسته شد. رئیس خطوط 
نورد ناحیۀ نورد سرد در تشریح این خبر گفت: در شهریورماه رکورد ۱۲ هزار و ۷۰۰ 
تن کلاف برای زنجیرۀ قلع اندود و رکورد کل ۱۷ هزار تن از افتخارات به ثبت رسیده 
در این واحد اســت. محمودرضا قرمزی رکورد قبلی این واحد را به میزان ۱۲ هزار و 
۵۰۰ تن کلاف برای زنجیرۀ قلع اندود و ۱۶ هزار و  ۸۰۰ تن تولید کل در فروردین ماه 

۱۳۹۹ اعلام کرد.
کسب رکورد ماهانۀ تولید 

در فولاد هرمزگان
مدیرعامل فولاد هرمزگان از کسب رکورد تولید در شهریورماه سال جاری خبر داد. فرزاد 
ارزانی ضمن قدردانی از تلاش همکاران این شرکت و گرامیداشت هفتۀ دفاع مقدس 
گفت: هفتۀ دفاع مقدس یادآور جان فشانی ها و ایستادگی جوانانی است که استقلال و 
تمامیت ارضی ایران اسلامی را به ارمغان آوردند. وی افزود: کارکنان این شرکت در سال 
جهش تولید با استعانت از خداوند متعال، از ابتدای سال عزم خود را برای تجلی بخشیدن 
به این شعار بزرگ جزم کردند و با برنامه ریزی و مدیریت فرایندها که در انسجام و کار 
گروهی تجلی یافته است و همچنین با تلاش و درک صحیح از شرایط و استفادۀ مؤثر از 
تجهیزات نصب شده توانستند رکورد ماهانۀ تولید را پس از دو سال در شهریورماه با تولید 

۱۳۷ هزار  و ۳۹۱ تن تختال ارتقا دهند.
رشد ۱۳ درصدی تولید آهن اسفنجی 

در شرکت فولاد سفیددشت
کارکنان بلندهمت شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری در شهریورماه 
سال جاری توانســتند با تولید ۷۴ هزار  و ۳۷۰ تن آهن اسفنجی به رکورد جدیدی 
دست یابند. سرپرست عملیات شرکت فولاد سفیددشت رکورد قبلی به دست آمده در 
این واحد را مربوط به خردادماه سال جاری اعلام و اضافه کرد: با ثبت این رکورد، میزان 
تولید آهن اسفنجی این شرکت در شش ماهۀ نخست سال جاری، با رشد ۱۳ درصدی 
نسبت به مدت مشابه سال قبل، به ۳۹۹ هزار  و ۴۲۸ تن رسید.  ایمان سلیمانی در ادامه 
از تحقق ۹۹ درصدی برنامۀ تولید شش ماهۀ نخست این شرکت خبر داد و در همین 
خصوص از حمایت های فولاد مبارکه، مدیرعامل و هیئت مدیرۀ شرکت و همچنین از 
تلاش خالصانه و شبانه روزی کارکنان شرکت فولاد سفیددشت و پیمانکاران تشکر و 

قدردانی کرد.

دستیابی به رکوردهای پیاپی 
در گروه فولاد مبارکه

در شهریورماه سال جاری صورت گرفت؛

 نوسان:معاون بهره  بــرداری فولاد مبارکه 
گفت: با توجه به اهمیت تولید و درآمدهای 
فروش محصولات غیرنفتی، خوشــبختانه 
در شش ماهۀ نخست ســال جاری،شرکت 
با حمل ۴ میلیــون و ۷۰ هزار تن محصول و 
تحقق ۱۱۰ درصدی برنامه، رشد ۴ درصدی 
نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته است. 
مختار بخشــیان افزود: برنامۀ گندله سازی 
فولاد مبارکه در بازۀ زمانی مذکور ۳ میلیون 
و ۹۱۰ هزار تن بــود که به دلیل کمبود مواد 

اولیه بــه ۳ میلیون و ۸۰۹ هزار تن رســید.
وی تأکید کرد: همچنین به دلیل محدودیت 
تحویل مواد اولیه به فــولاد مبارکه، گرمای 
بی سابقه و همکاری شــرکت فولاد مبارکه 
با برق منطقــه ای با هــدف در اولویت قرار 
دادن برق مصرفی شــهروندان و پیشگیری 
از خاموشی، به میزان ۲۰۶ هزار تن نسبت به 
مدت مشابه ســال قبل با افت تولید مواجه 
شدیم. به گفتۀ بخشیان، در سایر واحدهای 
شــرکت فــولاد مبارکــه نیــز رکوردها و 

دستاوردهای قابل ملاحظه ای در شش ماهۀ 
ابتدایی سال ۹۹ به ثبت رســیده است که 

برخی از آن ها عبارت اند از:
- تحقق ۱۰۸ درصــد برنامۀ تولید در ناحیۀ 
نورد گرم و تولید ۲ میلیــون و ۸۴۶ هزار تن 

کلاف گرم؛
- تحقق ۱۰۲ درصد برنامــه در ناحیۀ نورد 

سرد و تولید ۸۲۶ هزار تن محصول؛
- تحقــق ۹۴ درصــد برنامــه در خط ورق 

قلع اندود و تولید ۵۵ هزار تن محصول؛

- تحقــق ۱۰۱ درصد برنامــه در خط ورق 
گالوانیزه و تولید ۹۸ هزار تن محصول.

وی تصریح کرد: با توجه به اهمیت تولید در 
چرخۀ اقتصاد کشور، به ویژه در شرایط تحریم 
و شــیوع ویروس کرونا، در صــورت تأمین 
به موقع مواد اولیه و کنســانترۀ موردنیاز، با 
همت مدیریت و کارکنان تلاشــگر در همۀ 
نواحی، تمامی اهداف برنامه ریزی شدۀ فولاد 
مبارکه تا پایان ســال جهش تولید محقق 

خواهد شد.

معاون بهره  برداری فولاد مبارکه عنوان کرد:

رشد 4 درصدی حمل محصولات فولاد مبارکه به بازار
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آگهی تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شــرکت پارتاک پارس آریان با مسئولیت محدود به شماره 
ثبت ۴۸۶۶۵ و شناسه ملی ۱۰۲۶۰۶۶۸۹۹۰ به استناد صورتجلسه هیئت 

مدیره مورخ ۱۸/۰۱/۱۳۹۹ تصمیمات ذیل اتخاذ شد: 
- حسن نوروزی سروعلیا به شــماره ملی ۱۲۸۷۹۷۵۳۰۵ به سمت رئیس 
هیئت مدیره و صدیقه نوروزی سروعلیا به شماره ملی ۱۲۸۵۷۴۷۵۳۴ به 

سمت مدیرعامل برای مدت نامحدود انتخاب شدند. 
- کلیه اوراق و اسناد مالی و تعهدات شــرکت با امضای رئیس هیئت مدیره 

همراه با مهر شرکت معتبر است. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری اصفهان )۹۹۵۱۶۲(

آگهی تغییرات شرکت

آگهی تغییرات موسســه منحله در حال تصفیه مجتمع فرهنگی آموزشی 
مشعل تعلیم و تربیت به شماره ثبت ۵۵۹ و شناسه ملی ۱۰۲۶۰۱۱۰۹۴۵ 
به اســتناد صورتجلســه مجمع عمومی عادی به طور فــوق العاده مورخ 

۲۵/۰۶/۱۳۹۹ تصمیمات ذیل اتخاذ شد:
 ســیدمجید علوی به کدملی۴۶۲۱۳۳۶۷۱۱ به عنوان مدیر تصفیه برای 

مدت دو سال انتخاب گردید.

 اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شــرکت ها و 
موسسات غیرتجاری اصفهان )۹۹۶۰۳۴(

آگهی تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شرکت آریاک کیمیای خوانســار سهامی خاص به شماره 
ثبت ۵۴۷ و شناســه ملی ۱۴۰۰۳۸۰۹۱۸۲ به استناد صورتجلسه مجمع 
عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۸/۰۲/۱۳۹۷ تصمیمات ذیل اتخاذ 

شد : 
محســن طاهرخانی صبــاغ بشــماره ملــی ۰۴۵۳۳۹۴۰۵۱ و امیررضا 
شــایگان نیا بشــماره ملی ۱۲۸۷۱۹۲۳۱۹ و زهره صانعی بشــماره ملی 
۱۲۲۹۶۴۱۸۵۸ بعنوان اعضای هیات مدیره برای مدت دو ســال انتخاب 

گردیدند.
 اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان مرجع ثبت شــرکت ها و 

موسسات غیرتجاری خوانسار )۹۹۶۰۳۷

آگهی تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شرکت فردا سازان صفاهان شرکت سهامی خاص به شــماره ثبت ۲۹۵۳۳ و شناسه ملی ۱۰۲۶۰۵۰۱۳۹۶ به استناد صورتجلسه مجمع 
عمومی فوق العاده مورخ ۰۱/۰۵/۱۳۹۹ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ماده ۳۳ اصلاحی: ســهام وثیقه مدیران هر یک از مدیران باید در مدت مدیریت خود 
مالک حداقل یک سهم از سهام شرکت بوده و ورقه سهم مزبور را به عنوان وثیقه و تضمین خساراتی که ممکن است از تقصیرات مدیران منفردا یا مشترکا 
بر شرکت وارد شود، به صندوق شرکت بسپارد وثیقه بودن ورقه سهم مانع استفاده مدیر از حقوق ناشیه از آن از قبیل حق رای و دریافت سود نمیباشد ولی 

مادامی که مدیر مفاصاحساب دوره تصدی خود را از شرکت دریافت نکرده سهم مذکور به عنوان وثیقه در صندوق شرکت باقی خواهد ماند.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۹۹۶۰۳۶(

آگهی تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شرکت آریاک کیمیای خوانسار سهامی خاص به شــماره ثبت ۵۴۷ و شناسه ملی ۱۴۰۰۳۸۰۹۱۸۲ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره 
مورخ ۱۸/۰۲/۱۳۹۷ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : زهره صانعی بشماره ۱۲۲۹۶۴۱۸۵۸ به ســمت رییس هیات مدیره و محسن طاهرخانی صباغ بشماره 
ملی۰۴۵۳۳۹۴۰۵۱ به سمت مدیرعامل و عضو هیات مدیره و امیررضا شایگان نیا بشماره ملی ۱۲۸۷۱۹۲۳۱۹ به سمت نایب رییس هیات مدیره برای 
مدت دو سال انتخاب گردیدند. حق امضا کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور از قبیل چک ، سفته ، بروات قراردادها و عقود اسلامی با امضای مدیرعامل و 

رییس هیات مدیره متفقا همراه با مهر شرکت و اوراق عادی و اداری با امضای مدیرعامل همراه با مهر شرکت معتبر میباشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری خوانسار )۹۹۶۰۳۵(

آگهی تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت پارتاک پارس آریان با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۴۸۶۶۵ و شناسه ملی ۱۰۲۶۰۶۶۸۹۹۰ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 
فوق العاده مورخ ۱۸/۰۱/۱۳۹۹ تصمیمات ذیل اتخاذ شد: - ایمان طاهری کفرانی به شماره ملی ۱۲۸۶۸۷۶۰۴۴ با دریافت مبلغ ۲۵۴۹۹۳۰۰۰۰ ریال سهم 
الشرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج گردید. سرمایه شرکت از مبلغ ۷۵۴۹۹۳۰۰۰۰ ریال به مبلغ ۵۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال کاهش یافت و ماده مربوطه 
در اساسنامه بدین شرح اصلاح شد: سرمایه شرکت مبلغ ۵۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال نقدی است که تماما پرداخت و در اختیار مدیران شرکت قرار گرفته است. نام 
شرکا و میزان سهم الشرکه هر یک بعد از کاهش سرمایه بدین شرح می باشد: حسن نوروزی سروعلیا به شماره ملی ۱۲۸۷۹۷۵۳۰۵ دارنده ۲۴۵۰۰۰۰۰۰۰ 
ریال، صدیقه نوروزی سروعلیا به شــماره ملی ۱۲۸۵۷۴۷۵۳۴ دارنده ۲۵۴۹۹۳۰۰۰۰ ریال و سید محمد حجازی دهاقانی به شماره ملی ۵۱۲۹۵۹۶۲۱۸ 

دارنده ۷۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۹۹۵۱۶۳(

آگهی تغییرات شرکت

آگهی تغییرات شرکت پارتاک پارس آریان با مسئولیت محدود به شماره 
ثبت ۴۸۶۶۵ و شناســه ملی ۱۰۲۶۰۶۶۸۹۹۰ به اســتناد صورتجلسه 
مجمع عمومی عادی به طور فــوق العاده مورخ ۱۸/۰۱/۱۳۹۹ تصمیمات 

ذیل اتخاذ شد:
 صدیقه نوروزی سروعلیا به شماره ملی ۱۲۸۵۷۴۷۵۳۴ و حسن نوروزی 
سروعلیا به شماره ملی ۱۲۸۷۹۷۵۳۰۵ به ســمت اعضای هیئت مدیره 

برای مدت نامحدود انتخاب شدند. 

اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شــرکت ها و 
موسسات غیرتجاری اصفهان )۹۹۵۱۶۱(

اولین سامانه مکانمند صدور کد، آرشیو مدارک و مستندات دفتر فني، موسوم به 
سامانه همارا در استان اصفهان راه اندازی شد. معاون بهره برداری و توسعه فاضلاب 
شرکت آبفا استان اصفهان گفت: این سامانه  قابلیت تبدیل به مرکز دیجیتال بایگاني 
اسناد و مدارک و مستندات شرکت در همه بخش ها را  دارا مي باشد که اولین نمونه  
استفاده فرابخشي این سامانه، بارگذاري مستندات مربوط به املاک و مستغلات 

شرکت در طرح صدور اسناد مالکیت املاک مي باشد.

عضو هیئت مدیره کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور با اشاره به کاهش قدرت خرید 
کارگران گفت: در حالی که قیمت کالاهای اساسی براساس افزایش نرخ دلار بالا می رود، اما 
دستمزد کارگران همچنان به ریال پرداخت می شود. احمدرضا معینی، اظهار کرد: مطابق 
بررسی های صورت گرفته خط فقر یا همان سبد معیشت در استان های بزرگ پایین تر 
از عدد ۸ تا ۱۰ میلیون تومان است، در نتیجه حقوق ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار تومانی کارگران 

کفاف زندگی آنها را نمی دهد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
گذشته  روز  گفت:  باره  این  در  اصفهان 
جلسه ای با حضور استاندار اصفهان برگزار 
شد و حدود ۶ طرح سرمایه گذاری استان 
بررسی و تعیین تکلیف شد. به گفته حسن 
قاضی عسگر، از جمله پروژه های سرمایه 
الماس  گردشگری  طرح  استان،  گذاری 
هزار چشمه سمیرم و طرح بزرگ کشت و 
صنعت مورک سمیرم است که یکی از این 
طرح های کلان بعد از ۱۳ سال و دیگری 

بعد از ۹ سال تعیین تکلیف شد. 
وی با اشاره به اینکه طرح کشت و صنعت 
قابل  بسیار  استان  برای  سمیرم  مورک 
اهمیت است، تاکید کرد: این طرح توسط 
وابسته  ماهان  گذاری  سرمایه  شرکت 
که  شود  می  انجام  ماهان  هواپیمایی  به 
بزرگترین مزیت آن ایجاد باغ های اقتصادی 
در این منطقه است بدین معنا که به جای 
کشت محصولات کشاورزی ارزان قیمت، 
کاشت پسته، بادام، گردو و گیاهان دارویی 

گران قیمت و صادراتی انجام شود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
اصفهان افزود: در این طرح ۲۳۰۰ هکتاری 

قرار است باغ نمونه ایجاد شود و کشاورزان 
دیگر استان نیز می توانند با ایده گرفتن 
از آن وقت و هزینه خود را صرف توسعه 
اقتصادی  ارزش  با  محصولاتی  و  گیاهان 
بالا کنند. وی تصریح کرد: اگر این فرهنگ 
بین کشاورزان گسترش یابد، آنها از کاشت 
محصولات ارزان قیمت خودداری می کنند 
افزوده  ارزش  با  محصولاتی  سمت  به  و 
خواهند رفت به طور قطع تولید ثروت در 

این حوزه شتاب می گیرد.
نمایی  مکان  به  همچنین  عسگر  قاضی 
محلی برای ایجاد ۲۰ هکتار باغ نمونه در 
همین  با  گلپایگان  و  خوانسار  محدوده 
اهداف اشاره کرد. وی همچنین با اشاره به 
طرح شیمی پارک شهرضا که در جلسه 
روز گذشته تعیین تکلیف شد، گفت: این 
طرح با وجودی که تمام نیازهای آن فراهم 
بود، حدود ۶ سال معطل مانده، قرار است 
آن  استان  توسعه  و  ریزی  برنامه  شورای 

مصوب و اجرایی شود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
اصفهان به طرح دیگر تعیین تکلیف شده 
اشاره  تولید فولاد و فروآلیاژ کوهپایه  در 

کرد و افزود: این پروژه برای تولید فولاد 
و فروآلیاژ از سوی سرمایه گذار خارجی 
مورد  است آب  قرار  و  انجام خواهد شد 
نیاز تولید فولاد این پروژه از طریق پساب 
تامین شود. وی همچنین با اشاره به طرح 
سال  از  طرحی  کرد:  اظهار  نطنز،  فولاد 
شد  مطرح  همزیستی  عنوان  با  گذشته 
که در آن گلخانه ها در مجاورت صنایعی 
و  پرت  صنایع  آن  که  شوند  می  مستقر 
هدررفت انرژی بالایی دارند که در نتیجه 
صنایع  آن  انرژی  هدررفت  از  توان  می 

برای گرم کردن آن گلخانه ها در زمستان و 
همچنین افزایش رشد گیاهان استفاده کرد.

قاضی عسگر گفت: فولاد نطنز قرار است تا 
دو سال آینده با انتقال فاضلاب نطنز به این 
مجموعه، برای تولید فولاد از پساب استفاده 
کنند و از آب تمیز و گوارای چشمه ای که 
در مجاورت فولاد است برای توسعه گلخانه 

در زمینه های مختلف بهره مند شود. 
وی همچنین به طرح آبخیزداری توسط 
بخش خصوصی در انارک اشاره کرد و گفت: 
این طرح توانسته سیلاب ها و روان آب های 

کویر را جمع و پشت بندها ذخیره کند که 
بخشی از آن با رفتن به داخل زمین باعث 
تقویت سفره های آب زیرزمینی می شود و 
بخشی دیگر نیز برای پرورش پسته و گیاهان 
گران قیمت همچون آنغوزه، زیره و ... مورد 

استفاده قرار می گیرد. 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
اصفهان تصریح کرد: این ۶ طرح پس از 
سال ها تعیین تکلیف شده است که ارزش 
ریالی آنها بیش از ۲ هزار میلیارد تومان 

است.

تعیین تکلیف ۶ طرح بزرگ سرمایه گذاری اصفهان

پیگیری افزایش دستمزد کارگران برای نیمه دوم 99 سامانه "همارا" در استان اصفهان راه اندازی شد
  گزارش

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان اعلام کرد:

قاضی عسگر: طرح ایجاد باغ های اقتصادی در سمیرم توسط شرکت سرمایه گذاری ماهان در دستور قرار دارد

 نوسان:دکتر علمیار رییس اتاق بازرگانی پکتیای کشــور افغانستان و هیات 
همراه ۲۷ شــهریور ماه از خط تولید ذوب آهن اصفهان بازدید و با محمد نورانیان 
راد، مدیر بازاریابی و صادرات شرکت در خصوص توسعه همکاری های دو جانبه 
دیدار و گفتگو کردند. دکتر علمیار، هدف از بازدید از ذوب آهن را توسعه داد و ستد 
و همچنین استفاده از تخصص و پتانسیل ذوب آهن اصفهان در کشور افغانستان 
عنوان کرد و گفت: تنوع و کیفیت محصولات ذوب آهن اصفهان زبانزد اســت و با 
توجه به قدمت این شرکت در توســعه صنعت فولاد در ایران این بازدید صورت 
گرفت.  وی افزود: با گفتگو های صورت گرفته این همکاری بیشتر خواهد شد تا 

مردم افغانستان نیز بتوانند از محصولات بی نظیر ذوب آهن اصفهان استفاده کنند.
نارییس اتاق بازرگانی پکتیای کشور افغانستان، ریل را محصول فولادی استراتژیک 
دانســت و گفت: تولید ریل نیازمند تخصص، تجربه و مهارت است که ذوب آهن 
اصفهان به خوبی به آن دست یافته و می تواند نیاز خود و کشورهای منطقه را با تولید 
این محصول بر آورده کند.  وی خاطر نشان ساخت: افغانستان در حال رشد است و 
می تواند بستر مناسبی برای ورود ایران به آسیای جنوب شرقی از طریق خطوط 

ریلی باشد.
رییس اتاق بازرگانی پکتیای افغانستان این کشور را یک بازار نو پا دانست که می 
تواند مشــتری خوبی برای محصولات با کیفیت ذوب آهن اصفهان باشد، گفت: 
افغانستان نیز می تواند با توســعه روابط خود با ایران نیاز کارخانجات فولادی این 
کشــور به مواد اولیه را تامین کند و این یک داد و ستد خوب برای هر دو مجموعه 
اســت. وی به استحکام سازی در صنعت ســاختمان اشــاره کرد و افزود: کشور 
افغانستان می تواند بازار خوبی برای فروش محصولات ساختمانی باشد و مطمئنیم 
با افزایش سهم بازار محصولات ذوب آهن اصفهان به افغانستان، ساختمان سازی در 

این کشور بیشتر متحول خواهد شد.
محمد نورانیان راد مدیر بازاریابی و صادرات شرکت  نیز با تشریح شرایط بازارهای 
جهانی، امکان لزوم افزایش حجم تبادلات تجاری و ســرمایه گذاری در کشــور 
افغانستان، ایجاد توسعه زیرساخت به منظور ســرمایه گذاری خارجی مشترک 
)Joint Venture( در حوزه معــدن و فولاد، کاهش تعرفه واردات محصولات 
فولادی و همچنین کاهش هزینه های حمل و نقل داخلی در کشور افغانستان را 
عنوان نمود و بر آمادگی ذوب آهن اصفهان برای صادرات خدمات فنی و مهندسی 

به افغانستان تاکید کرد.

محصولات ذوب آهن 
ساختمان سازی افغانستان را متحول خواهد کرد

رییس اتاق بازرگانی پکتیای کشور افغانستان:

  ۶ طـرح سـرمایه گذاری اسـتان اصفهان بـه ارزش بیش از 
۲ هزار میلیارد تومان تعیین تکلیف شـده اسـت. اسـتاندار 
اصفهـان اعـلام کرد کـه مهمتریـن موضوع اسـتان، کمبود 
آب اسـت کـه موجب شـده بسـیاری از طرح هـای سـرمایه گذاری به ثمر 
نرسـد. بـه گفتـه عبـاس رضایـی، اجـرای طرح های سـرمایه گـذاری در 
اسـتان ضـرورت دارد و در حالیکه اصفهان تشـنه اسـت، باید بـرای رفع 

تشـنگی در ابعاد مختلـف اقداماتی صـورت گیرد.

گزارش

گرو ه صنعت
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نظرات خود را  در خصوص محتوای نشریه به ایمیل ما ارسال کنید 

فلسفه وجودی بازار سرمایه در تامین مالی؛

info@eghtesadbazar. ir

فلسـفه وجـودی بـازار سـرمایه ایجـاد کانالی بـرای تامیـن مالی 
بنـگاه های اقتصادی اسـت تا رشـد سـرمایه گـذاری، رشـد نرخ 
اشـتغال و رشـد اقتصـادی را نتیجـه داده، رونق اقتصـادی و رفاه 
بـرای جامعـه را بـه ارمغـان آورد. بـه عبـارت دیگر، بخـش مالی 
اقتصـاد بایـد در خدمـت بخش حقیقـی آن باشـد. بازار سـرمایه 
بـرای اینکـه بـه رسـالت خویـش بـه خوبی عمـل کنـد نیازمند 
زیرسـاخت های مناسـب اسـت. دولت با تدوین قوانین مناسـب، 
اجرای سیاسـت های شـفاف سـازی موجـب تصمیم گیـری بهتر 

فعـالان این بـازار می شـود.
دولتهـا با سیاسـتگذاری های مناسـب مانند مدیریت نـرخ بهره و تثبیت 
تـورم و دیگـر سیاسـتها، فضای فعالیـت بازیگران بـازار سـرمایه را فراهم 
مـی کنـد. از این امـور به حمایـت دولت از بازار سـرمایه می تـوان تعبیر 
کـرد. در یک تشـبیه دولت به مثابه یک فدراسـیون ورزشـی کـه با قانون 
گـذاری مناسـب و داوری عادلانـه موجـب فراهـم شـدن فضـای رقابـت 

منصفانـه می شـود، باید عمـل کند. 
اما مفهوم حمایت از بازار سـرمایه در ایران به گونه ای دیگر اسـت. دولت 
بـدون تـلاش جهت فضای شـفاف در بـورس و ایجاد زیرسـاختهای لازم 
اقـدام بـه تشـویق مردم عـادی بـرای ورود بـه بازار سـرمایه نمـود. مردم 
بـه تشـویق مقامـات و  توهم سـوددهی بـدون ریسـک وارد بازار شـدند. 
در حالیکـه خلأهـای قانونـی، نظـارت ضعیـف بر نحـوه معامـلات، وجود 
رانتهـای اطلاعاتـی و.... فضای بسـیار دلپذیـری را بـرای رانتجویان فراهم 

کـرده و مـردم از ابتـدا وارد فعالیت ریسـکی شـده بودند.
نقـش حقوقـی ها نـه به عنـوان بازیگر بلکـه مداخله گـر محرز اسـت. از 
نظر وزن شـرکتهای بورسـی. ۱۷ شـرکت به تنهایی ۵۰ درصد ارزش بازار 
را در دسـت دارند. ۳۹ شـرکت ۷۰ درصد بازار و ۱۱۶ شـرکت ۹۰ درصد 
بـازار و ۲۳۵ شـرکت تنهـا ۱۰ درصـد ارزش بـازار را در دسـت دارند. این 

امـر زمینه تبانـی و مداخله را موجب می شـود. 
رشـد بیـش از ۲۰۰ درصد بـورس و عدم بازدهی مناسـب و یا محدودیت 
هـای بازارهـای رقیب به همراه تشـویق مقامـات به ورود به بـورس، مردم 
را بـه به بازاری پرریسـک کشـاند. این عمـل دولت چنانچه در یادداشـت 
کلاف سـردرگم بورس اشـاره کردم مشـکل بورس را به مشـکلی امنیتی 

نیـز تبدیل کرد. 
زیـرا بـا اصلاح جدی بازار و از دسـت رفتن سـرمایه های مـردم عادی که 

رفتـاری هیجانی دارند زمینه اعتراضات فراهم می شـود. 
حـال دولـت اشـتباه دیگـری را مرتکـب شـده اسـت. از صندوق توسـعه 
ملـی بـرای کمـک به صندوق تثبیـت بازار اسـتفاده می کند. یعنـی بازار 
سـرمایه کـه بایـد ابـزار تامین مالـی بنگاه ها میشـد خود بـرای تدوامش 
بـه کمـک سـرمایه ملـی نیازمند اسـت امـری کـه در کشـورهای معتبر 
اقتصـادی دیـده نمی شـود.  امـا اسـتفاده از صندوق توسـعه مالـی ابعاد 
و پیامدهـای زیـادی دارد. اول اینکـه از سـرمایه ملـی و نسـل هـای آتی 
جهت منافع سـهامداران اسـتفاده می شـود از جیب. حدود ۸۰  میلیون 
به جیب چند میلیون نفر و چنانچه در سـهم شـرکتها از بازار بیان شـده 

بـه شـکلی نابرابـر در جیـب این چنـد میلیون خواهـد رفت. 
ایـن قضیـه شـبیه پرداخـت زیان موسسـات مالی اعتبـاری در سـال ۹۶ 
توسـط بانک مرکزی اسـت. از بیت المال سـوء مدیریت و فسـاد مدیران 
جبران می شـود. از سـوی دیگر با توجه به محدودیت های ارزی، روشـن 
اسـت که این برداشـت از صندوق امـری صوری بوده و بـر ذخائر خارجی 
بانـک مرکـزی چیزی افـزوده نمـی شـود و در نتیجه عملا اسـتقراض از 
بانـک مرکـزی صورت خواهد گرفـت و پایه پولی را افزایـش خواهد داد و 
موجب رشـد تورم خواهد شـد. یعنـی از طرفی از دارایـی ۸۰ میلیون نفر  
برداشـت شـده و بـه جیب گـروه معدودی واریز میشـود و از سـوی دیگر 

مـردم بایـد بار تورم ناشـی از این سیاسـت را نیـز تحمل کنند. 
مشـکل دیگر اینکه بر حسـب قانون برنامه پنجم، منابع صندوق توسـعه 
بایـد در جهت سـرمایه های مولد اقتصادی بکار گرفته شـود ولـی الان از 
مسـیر خود خارج شـده اسـت. ایـن اقدام البتـه در فضای اقتصـاد دلالی، 

رانتـی ایران قابل درک اسـت. 
چنانچـه تخفیـف سـهام شـرکتهای دولتـی در قالـب ETF و کاهـش 
دسـتوری سـود سـپرده را می تـوان در نهایت در مسـیر تخریـب اقتصاد 

مولـد و رونـق بیشـتر اقتصـاد دلالی تفسـیر کرد. 
بـه هـر روی ایـن تزریق بـرای مدتی می توانـد وضع بازار بـورس را بهبود 
بخشـد امـا بـا توجـه بـه تـورم زا بـودن ایـن سیاسـت بـه زیـان طبقات 

محـروم جامعه خواهـد بود. 
ای کاش دولـت بـه نقـش حمایتی خود عمل می کرد و از سـویی دغدغه 
بخـش مولـد اقتصـادی را نیـز می داشـت کـه با توجـه به رونـد محدود 
شـدن واردات، بنـگاه های اقتصادی با مشـکل کاهش شـدید مـواد اولیه 
مواجـه شـده و در ادامـه سـال جـاری احتمـال افـت تولیـد و یـا حتـی 

تعطیلـی یـا نیمه تعطیلـی بنگاه ها مـی رود. 

آمارهای پلت فرم های کاریابی ایران نشان می دهند نیمه اول امسال 
)در دوره کرونا( فرصت های شغلی حوزه تکنولوژی )از برنامه نویسی 
و توسعه وب و اپلیکیشن گرفته تا خدمات فناوری اطلاعات، شبکه 
و دیجیتال مارکتینگ( با رشد ۵۴ درصدی نسبت به پارسال روبه رو 
شد. نیمی از فرصت های شغلی ارائه شــده در این حوزه متعلق به 

برنامه نویسی، توسعه نرم افزار و وب است.
آمارهای پلت فرم استخدامی »ایران تلنت« نشان می دهند تعداد 
آگهی های استخدامی کلیه صنایع، در ۶ ماه نخست امسال نسبت 
به مدت مشابه سال قبل، رشــدی ۵۲ درصدی داشته است. این 
آمارها همچنین حاکی است در عین اینکه بسیاری از شرکت های 
فعال در حوزه دیجیتال، استارت آپی و آسیب پذیرند و حتی شاهد 
تعطیلی برخی شرکت های کوچک این حوزه در این مدت بوده ایم، 
اما فرصت های شغلی حوزه تکنولوژی رشدی ۵۴ درصدی داشته 
است. نزدیک به نیمی از فرصت های شغلی ارائه شده در حوزه کسب 
و کارهای خدمات دیجیتال و تکنولوژی، متعلق به برنامه نویسی و 
front-  توسعه نرم افزار و وب است. عناوین شغلی توسعه دهنده

 back-end و توسعه دهنده full-stack توسعه دهنده ،end

به ترتیب بیشترین فرصت های شغلی در گروه شغلی برنامه نویسی 
را به خود اختصاص داده اند و ۸۰ درصد از برنامه نویســان در ســه 
هفته اول جست وجوی شغل، موفق به یافتن شغل موردنظر خود 
می شوند. بررسی ها نشان می دهند که ســال گذشته، گروه های 
شغلی برنامه نویسی و توسعه نرم افزار و وب، برنامه ریزی استراتژیک، 
تحلیل کسب و کار و امور مالی از جمله گروه های پردرآمدتر این حوزه 
بوده اند و بسته به رده سازمانی، میانگین دریافتی افراد پس از کسر 
بیمه و مالیات، در ماه از ۵/ ۳ میلیون تا حدود ۱۳ میلیون تومان است. 
متوسط حقوق پرداختی در شرکت های حوزه دیجیتال برای رده 
سازمانی کارشناس حدود ۴ میلیون تومان، مدیران میانی حدود ۶ 
میلیون تومان و برای رده سازمانی مدیران ارشد حدود ۱۰ میلیون 
تومان است. در همین حال شکاف جنسیتی در مشاغل برنامه نویسی 
همچنان زیاد اســت، به طوری که حقوق دریافتــی آقایان برای 
موقعیت های شغلی مشابه، تا ۵۰ درصد بیشتر از کارکنان خانم است.

بر اســاس پایش های صورت گرفته از نیازهای مطرح شده از سوی 
کارفرمایان در زمینه برنامه نویسی و حوزه فناوری اطلاعات، ۱۰ زبان 
برنامه نویسی آینده دار و پرتقاضا در بازار کار حوزه فناوری اطلاعات 
و کسب و کارهای دیجیتال عبارتند از: پایتون، جاوا، جاواسکریپت، 

C C++، سی شارپ، R، سوییفت، PHP،Go و متلب.
بر اساس داده های پلت فرم های بازار استخدامی کشور، متوسط 
درآمد ماهانه متخصصــان تولید محتوا و مدیران شــبکه های 
اجتماعی، مبلغی حدود ۶ میلیون تومان اســت. دســته دیگر 
متخصصان حوزه تولید محتوای دیجیتال، ســئوکاران هستند 
که به طور میانگین ماهانه درآمدی حدود ۷ میلیون تومان کسب 

می کنند.

یک کارشناس حوزه کار در ارزیابي مشاغل قابل راه اندازي در دوران کرونا اظهار کرد: 
معتقدم با توجه به بستري که در حال حاضر در حوزه شبکه هاي اجتماعي وجود دارد، 
ایجاد و گسترش کسب و کارهاي اینترنتي در این شرایط بهتر جواب مي دهد. حمید 
نجف، افزود: فروش اینترنتي موجب کوتاه شدن دست دلالان و واسطه گران است. در 
فروش اینترنتي کالا بدون هیچ واسطه اي از تولید به دست مصرف کننده مي رسد و 

دست دلالان کوتاه مي شود.

رییس اتحادیه آجیل و خشکبار تهران از افزایش ۳۰ درصدي تولید پسته نسبت به 
سال گذشته خبر داد و گفت: قیمت آجیل در سقف قرار داشته و وقتي عرضه و تقاضا 
متناسب شود، بازار متعادل خواهد شد. مصطفي احمدي، خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر قیمت ها به دلیل ارز گران شده و حتي برخي از فروشندگان نیز نمي فروشند 
زیرا عده اي ترجیح مي دهند صادر یا از مرز عراق قاچاق کنند. همچنین کشاورز و 

تولید کننده اصلي نیز تمایل دارند اجناس خود را به این افراد بفروشند. 

قاچاق »آجيل« از مرز عراق!مشاغل اينترنتي دست دلالان را كوتاه كرد

سونامی فقر
و ابر سیاه تورم

دولت 
در خدمت اقتصاد رانتی

 دیدگاه 

 بازار
  خط فقر

مشاغل پول ساز در عصر کرونا

نگاره

تلاش

جامعه

ابر سیاه تورم روز به روز در حال بزرگ 
جامعه  سر  بر  ابر  این  است.  شدن 
کارگری به شکلی جا خوش کرده که 
باعث شده بیش از نیمی از جمعیت 
جامعه کارگری برای اداره یک زندگی 
ساده ناتوان باشد و البته با بزرگ شدن 
این ابر ترسناک، یک سونامی فقر به 

راه افتاده است. 
دبیر  ابوی«،  »هادی  گفته  به  بنا 
انجمن های صنفی  عالی  کل کانون 
کارگران خط فقر به ۱۰ میلیون تومان 
رسیده، می توان گفت خط فقر حالا 
نه تنها جامعه ضعیف را نشانه نگرفته 
بلکه در یک قدمی درب خانه یک 
خانواده مرفه است. به نظر می رسد 
اگر گام موثری برای شرایط نابسامان 
اقتصادی گرفته نشود، طولی نخواهد 
کشید که کل جامعه زیر خط فقر 
برود. »امروز قشر کارگر بر لبه تیغ 
زندگی می کند«، این صحبت چمنی 
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگران است. او همچنین گفته بود 
تلاش  به  کارگران  زندگی  »شرایط 

برای زنده ماندن رسیده است«. 
با تیره و تار شدن اقتصاد ظاهرا چشم 
معیشت  بهبود  برای  روشنی  انداز 
کارگران دیده نمی شود. یعنی تاکنون 
سخنی هم از سوی مسئولان برای 
افزایش دستمزد در سال جاری مطرح 
نشده که با این وجود کارگران باید ایام 

سخت تری را تحمل کنند. 
تعیین دستمزد ۹۹ کارگران در ابتدای 
سال برای خودش هفت خوان رستم 
بود و حالا اگر در نیمه دوم سال برنامه 
ای برای بازنگری دستمزد باشد، شاید 
ماه ها زمان ببرد تا اجرایی شود که 
آن هم بعید به نظر می رسد. زندگی 
کارگران از نفس افتاده به حدی که یک 
کارگر برای مهیا کردن یک صبحانه 
و حتی خرید خیار و گوجه با مشکل 

روبرو شده است. 
فرامرز توفیقی نماینده کارگران هم 
در یکی از مصاحبه های خود گفته بود 
»هزینه های زندگی بسیار بالا است. به 
طور مثال خرید پنیرتبریزی و لیقوان 
کیلویی ۸۵ هزار تومان است که برای 
کارگران یک آرزوست«. حال علاوه 
بر اینها، وجود ۳ ضلع دیگر مشکلات 
یعنی کرونا، نبود امنیت شغلی و نیز 
عدم رعایت مواد قانون کار از سوی 
برابر  چندین  را  مشکلات  کارفرما، 

افزایش داده است.
به  توجهی  قراردادهای موقت و بی 
قراراداد،  عقد  هنگام  در  کار  قانون 
ممانعت  و  امضاء  قراردادهای سفید 
به عمل آوردن از تجمعات کارگری و 
از جمله مصادیق  اعتراضات صنفی 
ناامنی شغلی در جامعه کارگری است. 
تا زمانی که مشکلات کارگران باقی 
باشد، سایر مشکلات کارگری از قبیل، 
بیمه و سابقه کار، حقوق و دستمزد، 
ایمنی کار و ... در معرض آسیب قرار 

خواهد داشت.

طبـق تـازه تریـن حـرف هـای "جـک دورسـی" ایـن ادعـا کـه 
کارآفرینـان بایـد شـب هـا هـم کار کننـد و حتـی یـک روز هم 

اسـتراحت نکننـد دیگـر قدیمی شـده اسـت. 
در واقـع بـه بـاور مدیرعامـل توییتـر این نگـرش غالبـا منجر به 
شکسـت می شـود. دورسـی که در یک برنامه پادکسـت حضور 
یافتـه بـود در صحبت هایش اینطور گفت: مـن ترجیح می دهم 
کارهایم را طوری بهینه کنم که هر سـاعت از آن معنا دار باشـد 
)یـا حتـی هر دقیقـه آن( تا اینکه تعـداد سـاعات کاری ام را بالا 
ببـرم. علـت هم این اسـت کـه تازه فهمیـده ام بالا بردن سـاعت 
هـای کاری کیفیـت آن را پاییـن مـی آورد. وقتـی مـردم مجبور 

شـوند برای سـاعت های طولانی کار کنند بسـیار سفت و سخت 
می شـوند. در واقع در این شـرایط انسـان دیگر هوشـیاری خود 
را از دسـت می دهد و متوجه نیسـت که چه اتفاقاتی پیرامونش 
رخ مـی دهنـد. خودآگاهـی یـک خصیصـه شـخصی اسـت کـه 

دورسـی بـاور دارد بسـیار در موفقیتش دخیل بوده اسـت.
 بسـیاری از مـردم تصـور مـی کننـد کـه موفقیـت یعنـی روزی 
۲۰ سـاعت کار کنند و ۴ سـاعت بخوابند زیرا این چیزی اسـت 
کـه ظاهـری افـرادی ماننـد ایـلان ماسـک انجـام می دهنـد اما 
دورسـی معتقد اسـت کـه این روش فایـده چندانی نـدارد. )قبلا 
مدیرعامل تسـلا گفته بـود که گاهی اوقات ۸۰ تا ۹۰ سـاعت در 
هفتـه کار میکنـد و حتی زمانی در طول یک هفته ۱۲۰ سـاعت 

کار کـرده و ایـن کار خـود را دیوانگی خوانده اسـت(.
دورسـی مدتی اسـت که زمان هایی از روز کاری خود را به تفکر 
و تامـل اختصـاص مـی دهـد تا بیشـترین بهـره را از زمـان خود 
ببـرد. پیـش از آنکـه کارکنـان توییتـر و اسـکوئر )دیگر شـرکت 
تحـت مدیریـت دورسـی( بـه خاطـر کرونـا کار از منـزل را آغـاز 
نمایند روز کاری دورسـی از ۵ صبح با مدیتیشـن آغاز می شـد.
 او مـی گویـد مدیتیشـن vipassana را انجـام مـی دهـد: 
تکنیکـی کـه روی مشـاهده و درک الگوهای فکـری تمرکز دارد 
)ایـن مدیـر موفـق در سـال ۲۰۱۸ و درسـت در روز تولـد خـود 
سـفری ۱۰ روزه بـه میانمـار داشـت تا این تکنیک مدیتیشـن را 
یـاد بگیـرد و ایـن زمان مصادف شـد با حملـه نظامیـان میانمار 
بـه مسـلمانان روهینگیا. در نتیجه بسـیاری دورسـی را به خاطر 

این سـفر مـورد انتقـاد قـرار دادند(.

بعـد از مدیتیشـن، نوبـت به نوشـیدن قهـوه و پیاده روی هشـت 
کیلومتـری او از منـزل بـه محـل کار مـی رسـد که حـدودا یک 
سـاعت و ۲۰ دقیقـه بـه طول می انجامد. دورسـی مـی گوید در 
طول مسـیر معمولا به پادکسـت و کتاب هـای صوتی گوش می 

دهـد تـا در این بـازه هم یـاد بگیرد. 
دورسـی ادامـه می دهد کـه در این رویکرد او با مدیتیشـن ذهن 
خـود را آرام مـی کـرد، بـا پیـاده روی روزانـه ورزش را بـه برنامه 
خـود افـزود و بـا گـوش دادن بـه کتاب هـای صوتـی درس های 
کوچکـی می گرفـت و اینگونه خود را برای جلسـات کاری آماده 

مـی کرد.
اگـر ایـن کارهـا را انجـام نمـی دادم روز احتمـالا وحشـتناکی را 
شـروع مـی کـردم و حسـم ایـن بـود کـه کلـی کار مفیـد برای 
خـودم انجـام داده ام و اینطـور بـه نظـر می رسـید که یـک روز 
کامـل دیگـر دارم! دورسـی همچنیـن مـی گوید که در گذشـته 
هـر هفـت روز هفته فقـط وعده شـام را تناول می کـرده تا دیگر 

حواسـش پـرت صبحانـه و ناهار نشـود.
متوجـه شـدم در طـول وعده هـای غذایـی حذف شـده میتوانم 
کارهـای زیـادی انجام دهم زیرا تمرکزم بیشـتر شـده بود و زمان 

بیشـتری داشـتم تا صرف کار نمایم. 
دورسـی زمـان روزانه خـود را میان دو شـرکت توییتر و اسـکوئر 
تقسـیم میکنـد. صبح ها در توییتر اسـت و عصرها در اسـکوئر و 
در پایـان روز بـه خانـه مـی رود و شـام می پزد و اسـتراحت می 
کنـد. او مـی گویـد در پایـان روز این سـوال را از خود میپرسـم: 

مـن امـروز چه یـاد گرفتم؟

دو روز اسـت کـه می خواهـم در مـورد »شـنبه« و »یکشـنبه« 
بنویسـم اما شـادی، نشـاط و حس پیروزی اجازه نمـی داد. هر بار 
که می خواسـتم پشـت کیبورد بنشـینم، یـادم می افتاد کـه الان 
وقـت نوشـتن نیسـت، امـروز روز پیروزی ماسـت و بایـد برقصم. 
بنابرایـن از جایـم بلنـد میشـدم و بـه خاطـر اینکـه سـه کشـور 
اروپایـی روی کاغـذ بـه آمریکا پشـت کرده اند اما شرکت هایشـان 
ناگزیـر تحریم هـای جدیـد آمریـکا را عملـی می کنند، شـروع به 

رقصیـدن می کـردم.
آنقـدر در ایـن دو روز رقصیـدم که چند کیلو لاغر کـردم و از فرط 
گرسـنگی داشـتم بیهوش می شـدم. برای رفع گرسـنگی حاصل 

از شـادی شکسـت آمریـکا رفتـم مرغـی بخـرم تـا جوجه کبابـی 
زعفرانـی مهیـا کنـم. امـا با مـرغ کیلویی ۲۰ هـزار تومـان مواجه 
شـدم. تصمیـم گرفتـم این حـس پیروزی بـر ایالات متحـده را با 
خریـدن مـرغ ۲۰ هزار تومانی خـراب نکنم. با خـودم گفتم: مهم 
ایـن اسـت کـه پیـروز شـده ایم، شـام پیـروزی بـا تـن ماهی هم 
می شـود برگـزار کرد. یک تن ماهی از داخل قفسـه سـوپرمارکت 

برداشـتم. محل مان 
پرسـیدم چنـد؟ فروشـنده گفـت: شـیلانه برداشـتی؟ ۲۷ هـزار 
تومـان. قیمـت هفتـه بعـد ۳۱ هـزار تومـان اسـت. قوطی را سـر 
جایـش گذاشـتم. ترََک هایـی روی حـس پیـروزی ام بـر آمریـکا 

افتـاده بود. بر پیشـنهادات کاپیتالیسـتی امیالم مبنـی بر مفصل 
بـودن شـام پیروزی غلبـه کردم و دسـتم را سـمت تخم مرغ های 
چیـده شـده داخـل شـانه بـردم. چهارتـا از آنهـا را برداشـتم و 
گذاشـتم روی پیشـخوان. گفتم: چقدر می شـود؟ فروشنده گفت: 
۵۶۰۰ تومـان. ایـن عـدد را بـر چهـار تقسـیم کـردم و فهمیـدم 

تخم مـرغ دانـه ای ۱۴۰۰ تومـان برایـم تمـام می شـود.
 اینجـا بـود که معنی بـا روحانی تا ۱۴۰۰ را فهمیـدم. تخم مرغ ها 
را سـر جایش گذاشـتم. از سوپرمارکت خارج شـدم. تا رسیدن به 
خانـه دوبـاره احساسـاتم را بررسـی کـردم. در مورد پیـروزی ام بر 

آمریـکا دچار تردید شـده بودم…

آیا موفقیت در گرو کار شبانه روزی است؟

با روحانی تا تخم مرغ 1400 تومانی!
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در حاشیه اخبار روزانه کرونا
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